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H
et is Kerst! Onze competitie zit

op de helft. Er zijn veel spe-

lers, die de winterstop gaan

gebruiken om hun batterij op

te laden. Kerst is een ideale gelegenheid

om bij je familie te zijn en even uit te rus-

ten. In het huidige voetbal merken we dat

steeds meer spelers behoefte hebben aan

ontspanning. Een paar weken rust komt

dus voor iedereen goed van pas. 

Voor ons, voor de VVCS, is het belangrijk

dat we tijdens de winterstop een korte eva-

luatie uitvoeren. Vooral omdat we onze

service voor onze leden optimaal willen sa-

menstellen. Afgelopen periode heb ik veel

contact gehad met de spelers. Dat leverde

een paar belangrijke thema's op. Ik merk

dat alle spelers nog steeds de veiligheid in

de stadions heel belangrijk vinden. Daar-

om hebben we hierover continu contact

met de KNVB. We vinden dat de veiligheid

van alle mensen in de stadions prioriteit

moet zijn voor alle partijen. Met onze CSR

(Centrale Spelers Raad) hebben we gedis-

cussieerd  of de spelers nog steeds achter

de beslissing staan wedstrijden stil te leg-

gen bij elk bekertje dat op het veld wordt

gegooid. Het leverde interessante gesprek-

ken op, waarbij sommige spelers het be-

langrijk vinden dat de wedstrijd zoveel

mogelijk op dezelfde dag wordt uitge-

speeld. En dat bier ook onschuldig vreug-

de betekent, wat iets anders is dan een be-

wuste aanslag op de spelers. Dat gaan we

ook bespreken met de KNVB. 

Een ander punt waar de spelers ons op we-

zen, is het fenomeen van social media.

Steeds meer voetballers ontdekken de 

voor- en nadelen van het actieve gebruik

van social media. 

Natuurlijk is in de huidige tijd social me-

dia niet meer weg te denken in het com-

plete plaatje van de voetballer. De meeste

spelers delen online veel met de fans. De

supporters krijgen ook de nodige persoon-

lijke informatie over de trainingen, de

wedstrijden, maar ook over het privéleven

van de spelers. Dat brengt beide partijen

dicht bij elkaar en dat schept een band.  

We zien vaak dat voetballers graag gebruik

maken van hun kanalen om rechtstreeks

met de aanhang te communiceren. Bij-

voorbeeld om leden van hun gezin te to-

nen, bepaalde samenwerkingen, dure spul-

len of vakanties. Het is aan de speler wat

ze laten zien op social media. En meestal,

als het goed gaat, smullen de supporters,

waardoor het engagement groter wordt.

Maar we zien ook een andere, negatieve

kant. We hebben te maken met scheldpar-

tijen op de spelers op Instagram, maar ook

bedreigingen en pogingen tot beïnvloeden

van de wedstrijden. 

We vinden zoiets onacceptabel en we wil-

len onderzoeken hoe we de spelers kun-

nen beschermen tegen dat soort gevallen.

Ook willen we kijken hoe het in andere

landen is geregeld. Ons primaire doel is

het probleem aan het licht te brengen en

proactief spelers te waarschuwen, voordat

ze in problemen komen. 

Kortom, de Kerst is voor de VVCS een be-

langrijke mijlpaal om alle punten met el-

kaar te bespreken. Maar ook een feest waar

we van genieten. En gaan beseffen dat we

in de huidige wereld iets meer empathie,

begrip en geduld voor elkaar moeten heb-

ben. 

Fijne kerstdagen en een 

gelukkig nieuwjaar! 

SPELERS, WEES VOORZICHTIG
MET SOCIAL MEDIA

EVGENIY LEVCHENKO

‘Steeds meer 
voetballers 
ontdekken de 
voor- en nadelen
van het actieve 
gebruik van 
social media’
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CON
FRON
TA
TIES

mr Louis Everard

O
m een licentie van de FIFA te kunnen krijgen

moet met goed gevolg een examen worden afge-

legd. Personen die in het verleden onder de oude

FIFA regelgeving een licentie kregen, konden tot

30 december 2023 via een speciale procedure een nieuwe

licentie van de FIFA verkrijgen, zonder dat ze daarvoor hoef-

den mee te doen aan een examen.

De FFAR is van toepassing op vertegenwoordigingsovereen-

komsten met een internationale dimensie en/of handelingen

met betrekking tot internationale overschrijvingen of inter-

nationale transacties.

Op basis van de FFAR is het ook aan de nationale voetbalbon-

den om gelijkwaardige nationale regelgeving in te voeren.

Voor de KNVB betekende dit de invoering van het Reglement

Voetbalagenten. Dit reglement is in samenspraak met de

Werkgroep voetbalagenten opgesteld en vervolgens door

middel van een uitvoeringsbesluit vastgesteld. In de

Werkgroep Voetbalagenten hebben alle stakeholders zitting;

de centrale spelersraad (CSR), centrale trainersraad (CTR),

FBO, ECV, diverse clubjuristen en de KNVB. Pro Agent heeft

zich teruggetrokken uit deze werkgroep.

Het Reglement Voetbalagenten is van toepassing op vertegen-

woordigingsovereenkomsten met een nationale dimensie

en/of handelingen met betrekking tot nationale overschrij-

vingen of nationale transacties.

Hieronder laten we het Reglement Voetbalagenten

inhoudelijk de revue passeren. Daar waar de KNVB-

regels afwijken van de internationale FFAR-regels

geven wij dit aan.

REGISTRATIE
Indien een voetbalagent in Nederland actief wil

zijn, moet hij/zij zich laten registreren bij de KNVB.

De KNVB houdt een register bij van voetbalagenten

die zich bij de KNVB hebben laten registreren. Om

geregistreerd te kunnen worden, moet de voetbala-

gent uiteraard eerst slagen voor het examen en ver-

volgens een voetbalagentenverklaring indienen bij

de KNVB. Indien een voetbalagent door de KNVB is

geregistreerd, ontvangt hij/zij daarvan een registra-

tiebewijs.

VERTEGENWOORDIGINGSOVEREENKOMST
Een vertegenwoordigingsovereenkomst mag niet

langer duren dan 2 jaar, ingaand vanaf de datum

van ondertekening van de overeenkomst. Een stil-

zwijgende verlenging van de vertegenwoordigings-

overeenkomst is niet toegestaan. Ieder beding op

grond waarvan een langere periode is overeengeko-

men dan de genoemde 2 jaar is nietig.

Het is niet toegestaan om het zogenaamde zelfbe-

schikkingsrecht contractueel uit te sluiten. Met het

zelfbeschikkingsrecht wordt gedoeld op het recht

van een speler om zichzelf te vertegenwoordigen

bij de onderhandelingen over de totstandkoming

van een arbeidsovereenkomst, ook al tekende hij

een vertegenwoordigingsovereenkomst met een

agent. Het is voorts niet toegestaan om contractu-

eel op te nemen dat een speler een boete, schade-

vergoeding en/of anderszins verschuldigd is aan de

voetbalagent (tenzij bijzondere omstandigheden

een schadevergoeding rechtvaardigen), indien

hij/zij gebruik maakt van het zelfbeschikkings-

recht.

De vertegenwoordigingsovereenkomst moet als bij-

lage bij het spelerscontract ter registratie aan het

bestuur betaald voetbal worden aangeboden.

Eind 2022 heeft de FIFA Council de FIFA

Football Agent Regulations vastgesteld.

Per 1 oktober 2023 is deze FFAR volledig in

werking getreden. Op basis van de FFAR

geldt er voor voetbalagenten (weer) een

licentiesysteem. Alleen natuurlijke perso-

nen die over een (door de FIFA afgegeven)

licentie beschikken, mogen voor een club,

speler of coach, als voetbalagent, activitei-

ten verrichten.

DE NIEUWE
REGELS VOOR
VOETBALAGENTEN

>
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Een vertegenwoordigingsovereenkomst kan door

elke partij wegens gewichtige redenen (just cause)

worden opgezegd. In de FFAR worden hiervan enkele

voorbeelden opgesomd, waaronder de intrekking of

schorsing van de licentie van de voetbalagent. De

redenen en de gewichtigheid zullen van geval tot

geval moeten worden beoordeeld. De mogelijkheid

bestaat dat alsdan een schadevergoeding zal moeten

worden betaald in geval er geoordeeld wordt dat

geen of onvoldoende gewichtige reden(en) voorhan-

den zijn (is).

Op dit moment is in het Reglement Voetbalagenten

geen verbod van zogeheten “dual representation”

(“dienen van twee heren”) opgenomen. In de FFAR is

zo'n verbod wel opgenomen en mag een voetbala-

gent niet twee verschillende partijen in een transac-

tie vertegenwoordigen.

Hierop bestaat in de FFAR één uitzondering, opgeno-

men in artikel 12 lid 8:

Permitted dual representation: a Football Agent may

perform Football Agent Services and Other Services

for an Individual and an Engaging Entity in the

same Transaction, provided that prior explicit writ-

ten consent is given by both Clients.

MINDERJARIGEN
Een voetbalagent mag onder het Reglement

Voetbalagenten uitsluitend spelers vertegenwoordi-

gen die ten minste veertien jaar en zes maanden

oud zijn. Voor deze vertegenwoordiging behoeft de

voetbalagent de voorafgaande schriftelijke goedkeu-

ring van de wettelijk vertegenwoordiger(s) van de

desbetreffende speler. Voorts geldt dat de vertegen-

woordigingsovereenkomst tussen een voetbalagent

en een minderjarige speler, (mede) moet worden

ondertekend door de wettelijk vertegenwoordiger(s)

van de speler. Voorafgaand aan de vertegenwoordi-

ging van een minderjarige speler, moet de voetbala-

gent de zogeheten CPD cursus met betrekking tot

minderjarigen, als bedoeld in de FFAR, succesvol

hebben afgerond.

VERGOEDING
In de vertegenwoordigingsovereenkomst moeten de

afspraken worden vastgelegd over de (eventuele) ver-

goeding die verschuldigd is aan de voetbalagent

voor zijn vertegenwoordiging bij activiteiten als

genoemd in het Reglement Voetbalagenten.

Met betrekking tot de betaling van de vergoeding

die aan een voetbalagent verschuldigd is geldt als

uitgangspunt in de FFAR dat de persoon die gebruik

maakt van de diensten van de voetbalagent, hem

daarvoor moet betalen. In Nederland gelden wat dat

betreft echter dwingende wettelijke beperkingen.

Daarom is in het Reglement Voetbalagenten bepaald

dat indien een Nederlandse club een spelerscontract

sluit als gevolg van arbeidsbemiddeling, zoals

genoemd in de Wet Allocatie Arbeidskrachten door

Intermediairs (WAADI), door de voetbalagent van de speler,

uitsluitend de club deze voetbalagent dient te vergoeden

voor deze arbeidsbemiddeling.

In het Reglement Voetbalagenten wordt de hoogte van de

vergoeding die is verschuldigd aan de voetbalagent bere-

kend op basis van tenminste het in het spelerscontract

vastgelegde vaste brutosalaris en vakantietoeslag per jaar,

inclusief tekengeld naar rato. Uit het woord “tenminste”

vloeit voort dat dit de minimale berekeningsgrondslag is.

Het is daarom toegestaan om aanvullend ook andere sala-

risbestanddelen (zoals bonussen en/of premies) te gebrui-

ken als berekeningsgrondslag van de vergoeding die aan

de voetbalagent moet worden betaald. Overigens is uitslui-

tend een vergoeding verschuldigd aan de voetbalagent

indien de desbetreffende speler ten minste 15 jaar is op

het moment van ondertekenen van het spelerscontract.

In het Reglement Voetbalagenten is op dit moment geen

maximumvergoeding opgenomen die aan een voetbala-

gent mag worden betaald. Dit in tegenstelling tot de FFAR,

waarin wel een maximumvergoeding is opgenomen, te

weten de zogeheten “service fee cap”.

AGENCY
Voorts is geregeld dat een voetbalagent zijn activiteiten als

voetbalagent kan verrichten via een Agency als bedoeld in

de FIFA Football Agent Regulations. Personen die geen voet-

balagent zijn, maar wel werkzaam zijn voor de Agency,

mogen geen spelers, coaches en/of clubs vertegenwoordi-

gen bij de activiteiten genoemd in het Reglement

Voetbalagenten. Zij mogen nadrukkelijk ook geen spelers

op enige  wijze benaderen en/of bewegen tot het sluiten

van een vertegenwoordigingsovereenkomst. Een voetbala-

gent is en blijft te allen tijde verantwoordelijk en aanspra-

kelijk voor werkzaamheden en activiteiten die voor,

namens of in opdracht van hem verricht worden via zijn

Agency.

Spelers mogen zich dan ook niet laten vertegenwoordigen

door personen die niet in het bezit zijn van een door de

FIFA verstrekte licentie.
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Voorts is het clubs, spelers en coaches niet toegestaan een

belang te hebben in een Agency of een belang te hebben

(op welke wijze dan ook) in of betreffende (de activiteiten

van) een voetbalagent.

GESCHILLEN
Geschillen tussen voetbalagenten en leden van de KNVB,

alsmede geschillen tussen voetbalagenten onderling, zul-

len door de arbitragecommissie van de KNVB worden

beslecht, zulks met inachtneming van het daartoe in het

Arbitragereglement bepaalde. Dit geldt alleen voor zover

het desbetreffende geschil geen internationale dimensie

heeft, als bedoeld in de FFAR. Is wel sprake van zo een

internationale dimensie, dan is de zogeheten Agents

Chamber van het FIFA Football Tribunal bevoegd.

PROCEDURES
Het zal niemand verbazen dat in heel wat landen de orga-

nisaties van voetbalagenten zich verzet hebben tegen de

invoering van deze nieuwe, striktere regelgeving. In een

aantal gevallen heeft FIFA haar gelijk gehaald. Zo werd de

FIFA in het gelijk gesteld voor het hoogste internationale

sporttribunaal (CAS), voor de ondernemingsrechtbank te

Brussel in kort geding (België) en in Nederland. Voor de

voorzieningenrechter te Utrecht werd de door ProAgent

gevraagde voorlopige voorziening afgewezen. Pro Agent

heeft hiertegen beroep ingediend en er werd ook een

bodemprocedure aanhangig gemaakt. De uitspraak in

beroep wordt niet eerder dan in het eerste kwartaal van

2024 verwacht.

IN EEN AANTAL ANDERE PROCEDURES
HEEFT DE FIFA WEL AL WAT
“JURIDISCHE TIKKEN” GEHAD:

DUITSLAND
Op 24 mei 2023 werden de FIFA en de Duitse voetbalbond

(DFB) in kennis gesteld van een voorlopig bevel dat door

het Landgericht Dortmund was uitgevaardigd waarbij de

FIFA werd verboden om specifieke bepalingen van het

reglement voor voetbalmakelaars van de FIFA (FFAR) toe

te passen. Met betrekking tot de Duitse zaak heeft FIFA

besloten dat de FFAR volledig worden opgeschort voor

alle transacties met een link naar de Duitse markt. Er is

sprake van een link met de Duitse markt zodra één van

de partijen bij een transfer (agent, club, speler of coach)

een link heeft met Duitsland. De opschorting van de

FFAR geldt dan voor alle partijen bij de betreffende trans-

actie, ongeacht hun woonplaats. Tevens is de verplichting

van de DFB om de voetbalagenten regels nationaal te

implementeren opgeschort.

Eerder had het Landgericht Mainz in een aanhangig

gemaakte procedure prejudiciële vragen gesteld over de

(on)verenigbaarheid van de FFAR met het Europese

(mededingings-) recht aan het Europese Hof van

Justitie. De beantwoording door het Europese Hof

van Justitie van deze vragen zal uiteindelijk de

gewenste helderheid verschaffen. Maar dit zal zeker

nog zo'n twee jaar duren.

SPANJE
De Ondernemingsrechtbank te Madrid gelast de

FIFA de beperkingen inzake de hoogte van de agen-

tenvergoedingen niet toe te passen. De Spaanse

Voetbalbond RFEF mag tevens de bepalingen

betreffende de maximale fee niet opnemen in haar

nationale reglement.

Daarnaast hebben een aantal voetbalfederaties de

FFAR (voorlopig) niet volledig omgezet in nationale

regelgeving, waaronder dus de KNVB. Zoals hierbo-

ven aangehaald heeft de KNVB geen, “service fee

cap” ingevoerd en werd het verbod op “dual repre-

sentation” niet ingevoerd. De Nederlandse clubs vre-

zen anders door de Duitse situatie nog meer te wor-

den benadeeld. De KNVB heeft inmiddels een brief

van de FIFA ontvangen waarin wordt gevraagd deze

zaken wel aan te passen aan de FIFA regelgeving.

Daarnaast hebben ook Frankrijk, Italië en Engeland

nog geen nationale regelgeving voor agenten inge-

voerd. In Frankrijk is er nationale wetgeving rond de

maximale commissievergoeding. De Franse

Voetbalbond (FFF) heeft net als de KNVB ook een

“boze brief” van de FIFA ontvangen. In Italië moet

nationale regelgeving betreffende voetbalagenten

uitgevoerd worden door een “decree” van overheids-

wege. Hierop is het nog wachten. En in Engeland is

er een arbitragezaak aanhangig waarvan de uit-

spraak verwacht wordt tegen eind november 2023.

Het hoeft geen betoog dat de voetbalwereld vooral

deze Engelse arbitragezaak met de nodige spanning

volgt.

Tot zover het overzicht. We kunnen wel zeggen

“wordt vervolgd”.  

CON
FRON
TA
TIES

mr Stijn Boeykens
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T
oeval of niet, maar in Waalwijk wordt het

nummer de Engelbewaarder grijs gedraaid

rond de wedstrijden. Ook Etienne Vaessen

had een Engeltje op de lat zitten, toen hij

dreigde te stikken op het veld. Want de protocolploeg

reageerde snel en doortastend, toen het nodig was. 'Ik

weet niet hoe dit was afgelopen op veld zes bij een ama-

teurclub', benadrukt hij zijn dankbaarheid. 

December. Bij uitstek de maand voor reflectie. Eerst met

de familie onder de Kerstboom, daarna terugblikken op

het oude jaar. Iedereen heeft in de korte dagen zo zijn

of haar eigen herinneringen. RKC-doelman Etienne

Vaessen zal het jaar 2023 in ieder geval nooit meer ver-

geten. Ja hij werd negende met RKC vorig seizoen,

begon goed aan deze jaargang. Maar hoeveel ballen hij

ook uit de kruising ranselde, hoe vaak zijn naam in de

zomer ook werd genoemd in verband met clubs als PSV

en Feyenoord. Uiteindelijk werd hij op 30 september

vanuit het niets een bekende Nederlander. Want heel

het land leefde met hem mee, toen hij van het ene op

het andere moment doodstil bleef liggen op een nat

grasveld in Waalwijk. 

De Rooms Katholieke Combinatie speelt die avond thuis

in wat ieder jaar weer een van de grootste wedstrijden

in Waalwijk is. De club die in 1940 werd opgericht door

de lokale pastoor hoopt op een klein wonder tegen

Ajax. Voor de wedstrijd wordt de hit van het moment

Engelbewaarder door iedereen vrolijk meegezongen. De

DE CONTRACTSPELER         december 2023

ETIENNE VAESSEN 

Heel Nederland hield de adem in toen Etienne Vaessen

eind september ineens bleef liggen op het veld. De 

doelman van RKC Waalwijk werd gered en kwam met

de schrik vrij. Hij kan Kerst gewoon met zijn gezin

thuis vieren en kan niet wachten om zijn handschoenen

weer aan te trekken. Media hield hij zo ver mogelijk

van zich af, maar voor de Contractspeler maakte de

beer uit Breda een uitzondering. 

HET MOMENT DAT AL
wedstrijd is meeslepend. Vaessen geniet, dit is waarvoor je ooit

voetballer bent geworden. Nou ja, behalve dat scorebord

natuurlijk, 2-3 staat daar. Een drie die natuurlijk sowieso irri-

teert. Maar nog een doelpunt aan de andere kant en het is als-

nog feest. Voor zich ziet hij zijn maatjes steeds verder naar

voren spelen, er moet risico genomen worden. 

Het is zoals het publiek ook al zingt alles of niks. Helpers weg

en zoals de Engelsen dat zo mooi zeggen, zitten we in de fase

waarin de jongens van de mannen worden gescheiden. De laat-

ste waar je je dan doorgaans zorgen over hoeft te maken is de

brede beer uit Breda. De man die ooit als medewerker van de

Media Markt een winkeldief achternaging en vervolgens neerge-

stoken werd. Je kunt van alles op Vaessen aan te merken heb-

ben, niet dat hij bang is. Hij staat in het doel zoals hij in het

leven staat. Aanvallend, allerminst het type dat afwacht. Hij

vliegt over de grond naar de bal, plukt hem weg voor de voeten

van de aanstormende spits van Ajax en hij voelt een keiharde
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knal op zijn hoofd dan is ineens alles zwart. Is er niets meer.

Ineens is het doodstil aan de Olympialaan. En dan is er

ineens veel meer dan voetbal.

Etje Vaessen ligt zonder te bewegen in het gras. Iedereen

viel stil onder de grote lichtbundels. Bij ESPN zoomt de

regisseur onmiddellijk uit, waardoor er bijna een surrealis-

tisch stilleven op beeld ontstaat. Op de tribunes wordt gebe-

den. Tranen rollen bij medespelers over de wangen als ze

hun ploeggenoot roerloos zien liggen, terwijl inderhaast

toegesnelde medische mensen druk bezig zijn met reanime-

ren. Bij ESPN besluiten ze geen voetbal meer uit te zenden

en de honderdduizenden kijkers weten net zo weinig als de

mensen in de studio of langs het veld.  Pas tegen midder-

nacht komt het verlossende nieuws. Het ergste is niet

gebeurd. Hij heeft last van zijn hoofd, maar daar zit toch

niet veel in, dus we zien hem snel weer terug, grappen zijn

>
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maatjes een weekje later alweer voorzichtig. Maar zo

snel gaat het allemaal niet. We spreken Etje pas vier

weken later. Hij heeft in overleg met de dokter en

zijn entourage alle media afgehouden. Maar nu wil

hij wel met de VVCS praten. Het gaat dan ook al een

stuk beter. Hij is net met mijn zijn vrouw en zoontje

Zian naar Zeeland geweest 'lekker uitwaaien' en voor

het eerst was de hoofdpijn verdwenen. Eindelijk. 'Ja.

Ik kon maar heel weinig prikkels hebben, zeg maar

geen prikkels, geen licht.'  

Die bewuste avond tegen Ajax is er weer een kans

zich te laten zien. Het is een late wedstrijd, dus het

voetbalgekke zoontje Zian van vijf kan helaas niet

mee, zijn vriendin legt hem thuis in bed en kijkt de

wedstrijd voor de verandering op tv. 'Weet ik niets

meer. Pas dagen later heb ik op de telefoon de beel-

den mogen kijken. Het eerst wat ik weer wist, was

het moment dat ik iets in mijn nek voelde en in het

donker lag. Ik wilde mijn hoofd omhoog doen, maar

dat ging niet. Bleek ik in zo'n scanner te liggen.'

Zijn vriendin zat aan zijn zijde. Ook zij had haar

hand voor haar mond geslagen toen de beelden

uit het kleine stadionnetjes net zoals in de

rest van Nederland van Veendam tot

Valkenburg op het scherm waren ver-

schenen. Paniek in Waalwijk. 

‘RELATIVEREN IS GOED, MAAR IK WIL ZO
SNEL MOGELIJK VERDER EN TERUG
NAAR MIJN OUDE NIVEAU. DAT LUKT
ALLEEN DOOR DIE HANDSCHOENEN
WEER AAN TE TREKKEN’ 

ALLES ZWART WERD

‘IK WILDE MIJN HOOFD OMHOOG DOEN,
MAAR DAT GING NIET. BLEEK IK IN ZO'N
SCANNER TE LIGGEN’
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Iemand die met ene defibrillator het veld in rende,

huilende medespelers, een reanimatie, en dan de doe-

ken die om haar man heen omhoog werden gehou-

den, zodat niemand kon zien wat er gebeurde,'. De

deurbel ging, een ontzette buurman, als in een film

belooft de buurvrouw op de kleine te letten en racen

ze naar het stadion, dat vijf minuten van hun net

nieuwe huisje ligt. Daar kan ze meteen mee in de

ambulance, waar ze haar geliefde en de vader van

haar zoon in tillen.' Het is als in een film, maar dan

wel een horrorfilm. 

De sirenes loeien maar hij leeft nog, wat we op tv niet

konden zien, is daar in de ambulance dan wel bekend.

Etienne heeft zijn tong ingeslikt, en daardoor kreeg

hij een tijd geen adem. Dat verklaart waarschijnlijk

waarom hij buiten kennis is geraakt. 'Toen de dokter

arriveerde op het veld voelde hij geen hartslag meer,

dus dan is het protocol reanimeren. Voor mijn part

had hij mijn borst opengebroken. Die man en de ande-

ren hebben alles goed gedaan. Ik ben ze hartstikke dankbaar.

Maar goed, ik weet er dus helemaal niets meer van, dat is het

rare. Pas later heb ik gezien hoeveel commotie dit heeft veroor-

zaakt en hoe groot dit was. Dat maakt grote indruk. Het enge is

dat de dag daarna een jongen uit een amateurvoetbal wel over-

leed na een botsing. Dat zet je wel aan het denken. Kijk bij mij

gebeurde dit in ons stadion, waar alle benodigde hulp aanwezig
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‘IK MERKTE TOEN IK VOOR HET EERST WEER
EVEN NAAR DE SUPERMARKT GING DAT HET OOK
RAAR VOELDE. DAT MENSEN NAAR ME KEKEN EN
ME HERKENDEN EN DAN VOELDE IK ME NET DIE
MAN DIE BIJNA DOOD WAS GEWEEST’
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was. Niet op veld zes ergens bij een amateurclub, dan moet je

maar net het geluk hebben dat je weet wat je moet doen als

iemand zijn tong heeft ingeslikt.' 

TRANSFER NAAR TOPCLUB
Vaessen zwijgt als hij daaraan denkt. De gebeurtenis heeft een

enorme impact gehad op hem. 'Ja in eerste instantie omdat ik

helemaal geen prikkel kon hebben continu hoofdpijn had. Voor

mijn vriendin was het ook zwaar; steeds mensen aan de deur,

zorgen voor onze kleine, de zorgen over mij. Ik merkte toen ik

voor het eerst weer even naar de supermarkt ging dat het ook

raar voelde. Dat mensen naar me keken en me herkenden en

dan voelde ik me net die man die bijna dood was geweest. Ik

kan het niet goed uitleggen. Maar zonder het te willen ben ik

ineens die man geworden, die daar lag. Ik vond het de eerste

maand ook best een spannend idee dat ik weer terug zou keren

op het veld. Natuurlijk wil ik terug, ik wil dit seizoen verder

met waar ik mijn hele leven voor heb gewerkt.' Hij snapt dat hij

geluk heeft gehad, maar al snel spoken ook andere gedachten

door zijn hoofd: 'Ik was goed begonnen. Mijn naam werd

genoemd. Nick Olij, Andries Noppert, Vaessen. Ik ben 28,

dus in de zomer is het toch een beetje spannend.' Als we

even over internet surfen en zijn naam intikken, zien we

inderdaad dat het spel in mei al op de wagen leek. Hij

wordt door de vele voetbalsites in verband gebracht met

PSV en Feyenoord. Niet voor niets natuurlijk, want

Vaessen maakt onder Joseph Oosting een geweldig sei-

zoen door. Ergens in het seizoen zet Oosting hem er wel

een keer naast als de doelman zich verslapen heeft en

veel te laat op de club komt. Maar met uitzondering van

die uitglijder is Vaessen amper op een fout te betrappen.

Dit seizoen trok hij die lijn door onder Henk Fraser, die

zijn naam altijd als eerste op het formulier zet. Ook vlak

voor de wedstrijd tegen AZ vraagt ESPN hem nog maar

eens of hij eigenlijk niet klaar is voor de sprong naar een

topclub. 'Ik dacht ik ga nog een jaar knallen en dan komt

mijn kans, begrijp me goed, ik heb het goed naar mijn

zin in Waalwijk, maar je weet dat je genoemd wordt, je

wil altijd hoger. Veel mensen denken dat je je als voetbal-

ler wel even binnen voetbalt, maar dat lukt je echt niet

bij RKC. Dus ja noem het los van de sportieve ambities

ook maar een zakcentje wat je dan aan je loopbaan over

kan houden. 

HELM
'Maar wat doet het eerste duel weer met me?' Woorden

met een extra lading, want twee weken na de avond van

Vaessen zal een amateurdoelman tragisch het leven laten

na een botsing bij amateurclub FC Engelen. De 41-jarige

vader en echtgenoot Lenard den Teuling werd ook

geraakt aan het hoofd, zijn leven kon ondanks een trau-

mahelikopter en operatie niet gered worden. Ook hij ziet

natuurlijk hoe een maand later ineens AZ - NEC stil wordt

gelegd als Bas Dost ineens in elkaar zakt. Er weer paniek

is. En bovenal hoe er weer snel en adequaat wordt gere-

ageerd. Het is gewoon eng om te zien hoe spelers een cir-

kel maken om hun teamgenoot, hoe er schermen worden

opgezet rond het slachtoffer. Hoe dokters met defibrilla-

tors sprinten. Het is ook een nieuwe werkelijkheid, waar

we met zijn allen hoe vreemd het ook klinkt blij mee

moeten zijn. 'Absoluut, ik ben zo blij met de snelle reac-

tie. Het maakt een enorme impact, maar van het een op

het andere moment is voetbal gewoon bijzaak. Het is

denk ik ook goed om te beseffen, dat iedere seconde op

dat soort momenten telt. Laat dat een les zijn, die we met

zijn allen hebben geleerd van het verleden.' 

En nu? We spreken hem als de eerste herfstbladeren val-

len en de wintertijd is ingegaan. Wat als hij straks weer

in het doel staat en er komt een tegenstander met een bal
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‘HET IS DENK IK OOK GOED OM TE 
BESEFFEN, DAT IEDERE SECONDE OP DAT
SOORT MOMENTEN TELT’ 
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op hem af. Valt hij dan weer aan? Heeft hij aan een helm

gedacht? Let wel, we spreken eind oktober, als hij net

zijn eerste twintig minuten op het veld weer heeft gehad.

Een week later stopt hij alweer drie strafschoppen op de

training en draagt hij een helm. 'Ja, er zijn al helmen

naar de club gestuurd. Die bestaan natuurlijk. Peter Cech

speelde er ook mee. Mijn vrouw weet het wel, die vindt

het vooral veiliger. Heeft ze ook gelijk in, ook al helpt het

maar een procent. 99 keer gaat het goed, maar het gaat

natuurlijk om die ene keer.' De KNVB ziet in ieder geval

nog niets in een verplichte helm voor de doelmannen en

vrouwen. 'Maar ja, dan krijg je natuurlijk dat iedereen

daar weer een mening over heeft. Er gaat sowieso natuur-

lijk extra op me gelet worden. Maar ja, aan de andere

kant is het natuurlijk wel veiliger. Dit had ook anders

kunnen aflopen. Ik ben er nog niet uit, het heeft een

maand geduurd voordat ik weer heel even het veld op

kon en de eerste drie weken, was echt alles te veel. Nu

wordt het de vraag wanneer ik weer het veld op ga in een

wedstrijd, je wilt niet te snel, nu heb ik in mijn hoofd

om na de volgende interlandbreak weer te beginnen. Ja

als jij zegt dat wielrenners vroeger allemaal zonder helm

fietsten dan bedenk ik me ook ineens dat ze inderdaad

allemaal gewoon een petje op hadden. Iemand moet de

eerste zijn. Nu is het heel normaal dat wielrenners een

helm op hebben en heeft dat ongetwijfeld ook levens

gered. Dus als je er zo naar kijkt is het niet eens zo raar.

Maar goed als ik weer terugkom, weet je dat alle came-

ra's op je gericht worden en je onder de loep komt te lig-

gen. Maar goed, ik was hartstikke goed bezig afgelopen

jaar en hoop dat ik die lijn snel weer op kan gaan pak-

ken, komende zomer ben ik transfervrij en wil ik heel

graag een stap maken.' 

KLEINE WERELD
De voetballerij is een harde wereld, waar doorgaans wei-

nig plaats lijkt voor zelfreflectie en zachtheid. Waar

harde grappen worden gemaakt en het recht van de

sterkste telt. Maar ieder seizoen zou je ook een kerstspe-

cial kunnen maken over de momenten dat die wereld

zich om elkaar schaart. Of het nou ADO Den Haag fans

zijn die knuffels gooien naar kankerpatiëntjes in De Kuip

of Feyenoordsupporters die de inmiddels overleden pers-

voorlichter Thijs Slegers toezongen. Ook Vaessen werd

bijna bedolven onder het medeleven. 'Dat was wel

indrukwekkend, ik heb daar de eerste dagen bijna niets

van mee gekregen, mijn vrienden hadden mijn telefoon

in beslag genomen. Nou die was echt volledig vastgelo-

pen. Ik had de eerste week geen idee wat er buiten mij

om allemaal gebeurd was. Ik baalde van die irritante

blessure was net verhuisd, mijn vriendin heeft heel veel van

me weggehouden. De club heeft alles ook bij me weghouden

qua media en als je dan ziet hoeveel steun je hebt gekregen

van supporters, wildvreemden, de rest van de voetbalwereld,

dan doet je dat wel wat. Maar het maakt je soms ook bijna

bang weer het veld op te gaan. Het liefst zou je natuurlijk

voorzichtig weer je eerste minuten lekker willen maken zon-

der dat iemand daarop let. Dat alle schijnwerpers op me

gericht staan als ik terugkom, is best lastig. Ik ben niet zielig,

ik heb geluk gehad en wil gewoon zo snel mogelijk weer laten

zien wat ik kan. Dit moest mijn seizoen worden. En dat kan

nog steeds. Vaessen denkt alles een plekje te hebben gegeven

is klaar voor het komende jaar. In 2024 moet het gaan gebeu-

ren. Dan wil hij zien of de lange weg die hij ooit als klein ven-

tje in Breda begon, nog verder kan reiken dan een plaats

onder de lat bij een eredivisieclub.  'Relativeren is goed, maar

ik wil zo snel mogelijk verder en terug naar mijn oude

niveau. Dat lukt alleen door die handschoenen weer aan te

trekken.' 
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‘IK BEN NIET ZIELIG, IK HEB GELUK GEHAD EN 
WIL GEWOON ZO SNEL MOGELIJK WEER LATEN
ZIEN WAT IK KAN’ 

‘NU IS HET HEEL NORMAAL DAT WIELRENNERS
EEN HELM OP HEBBEN EN HEEFT DAT 
ONGETWIJFELD OOK LEVENS GERED’ 

FO
TO

: S
O

C
C

R
A

TE
S 

IM
A

G
ES

RED VVCS Dec 23  04-12-2023  11:56  Pagina 15



DE CONTRACTSPELER         december 202316

FOTO: SOCCRATES IMAGES

RED VVCS Dec 23  04-12-2023  11:56  Pagina 16



>

17december 2023     DE CONTRACTSPELER

De KNVB heeft een missie. Op en rondom

het veld, binnen en buiten het stadion.

Onder leiding van directeur betaald voetbal

Marianne van Leeuwen wil de KNVB 'ons'

betaalde voetbal beter, leuker en veiliger

maken. 'Voetbal is van iedereen.'

Door RICK VAN LEEUWEN

MARIANNE VAN LEEUWEN, DIRECTEUR BETAALD VOETBAL KNVB

Tot haar aanstelling bij de KNVB was Van Leeuwen (vanaf

2014) voorzitter van de Amsterdamse amateurclub

Zeeburgia. “Ik ben in het voetbal gerold door mijn twee kin-

deren, die bij wijze van spreken met de voetbal aan de voet

geboren zijn. De afgelopen 15 à 20 jaar zijn we thuis bijna

alleen maar met voetbal bezig geweest. En ik was zo vaak op

de club dat ik daar op een gegeven moment ook iets wilde

doen, met mijn talenten, die buiten het voetbalveld liggen.”

Sinds 1 september 2021 is Van Leeuwen directeur betaald

voetbal bij de KNVB. Daarvoor bekleedde ze meerdere hoge

T
ussen twee besprekingen door schuift Van

Leeuwen (62) aan voor dit interview. Ze lepelt het

schuim uit haar cappuccino. Na dit gesprek sluit

ze aan bij een heisessie over cultuurverschillen en

diversiteit. 'Een thema dat mij na aan het hart ligt. Bij de

KNVB doen we heel erg ons best ons meer en meer open te

stellen en op een goede manier te communiceren met men-

sen van allerlei achtergronden, omdat die zich ook allemaal

in het voetbal bevinden. Echt een boeiend onderwerp om

over in gesprek te gaan. Daar heb ik zin in!' 

THUIS ALLEEN MAAR VOETBAL
Als directeur betaald voetbal van de KNVB is ze bekend met

(de Centrale Spelersraad van) VVCS, waarmee ze regelmatig

samenwerkt. Deze zomer maakte ze ook kennis met Team

VVCS, waarvan haar jongste zoon deel uitmaakte. 'Dat is

hartstikke goed bevallen, een mooi initiatief. Het viel me op

dat het zo professioneel georganiseerd was, met alles erop

en eraan; van de trainingen en de kleding tot de lunches.

Mooie wedstrijden ook, met een goede communicatie erom-

heen. Ja, goed gedaan.' 

‘EX-TOPVOETBALLERS 
HELPEN ONS DE 
LAT STEEDS HOGER
TE LEGGEN’
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functies in het bedrijfsleven. 'Het viel mij op dat de KNVB een veel frisse-

re, jongere organisatie is dan ik dacht. Ik had vooral verwacht dat er

bijna alleen maar mannen zouden werken en dat het formeler zou zijn

qua cultuur. Dat beeld bleek gelukkig ongegrond. Ik trof een organisatie

aan met allemaal hele goede, gedreven mensen, jong en oud door elkaar,

die heel hard bezig zijn voor het Nederlandse voetbal, ieder op zijn eigen

manier. En een derde van de medewerkers is vrouw.' 

EXPERTISE EN ERVARING VAN EX-SPELERS
Wat haar wel opviel, en waar ze snel werk van maakte, was dat er te wei-

nig mensen met ervaring in het topvoetbal actief waren. 'Dat is nu, twee

jaar later, echt heel anders. Daar ben ik wel trots op. Met elkaar hebben

we ervoor gezorgd dat meer ex-internationals en ex-spelers een rol spe-

len in onze organisatie. Denk aan Nigel de Jong in de directie, Clarence

Seedorf in de RvC en Sari van Veenendaal, die meewerkt aan het vrou-

wenvoetbal. Het is zo belangrijk om die expertise en ervaring uit de

kleedkamer en van het veld naar binnen te halen. We zullen dat blijven

doen.'

Ze weet nog goed wat er in Zeist gebeurde toen Nigel de Jong begon aan

zijn baan als directeur topvoetbal. 'We hadden al een tijdje geen direc-

teur topvoetbal. Ik heb zelf Ronald Koeman benaderd of hij bondscoach

wilde worden. Maar met mij gaat het dan alleen over organisatorische,

facilitaire zaken. Op het moment dat Nigel in januari binnenkwam,

merkte ik diréct wat voor soort gesprekken hij met Koeman kan voeren,

en met andere coaches. Dat is natuurlijk totaal anders dan wat ik kan

doen. Het is goed dat er een directeur topvoetbal is, zodat (bonds)coaches

met hem kunnen sparren over technische

zaken. Mijn expertise ligt op andere vlakken,

en daarover praat ik natuurlijk met ze.' 

BANDEN AANHALEN MET EX-INTERNATIONALS
Ook hoog op haar agenda: de banden aanha-

len met ex-internationals. 'Dat is in het verle-

den niet altijd goed gedaan, terwijl we het

juist belangrijk vinden om een goede relatie

te onderhouden met die ex-spelers, de echte

helden. Per 1 januari nemen wij de werk-

zaamheden over van de Vereniging van ex-

internationals, omdat we vinden dat de

KNVB die relatie zelf moet onderhouden. We

moeten zelf zorgen dat deze spelers, zowel

de mannen als vrouwen, dicht bij de KNVB

zijn en deel uitmaken van onze voetbalfami-

lie.' 

Zo heeft de KNVB in de afgelopen twee jaar

het eren van ex-internationals op een nieuwe

manier op de kaart gezet. 'We brengen

gestopte internationals bij elkaar, onder

meer om ze te huldigen en een mooie plek

te geven in onze Wall of Fame. Het gaat ons

om verbinding met spelers, met ex-spelers,

en binnen die groep in het bijzonder de ex-

internationals. Dat staat op dit moment echt

hoog op de agenda en we blijven daarop

inzetten. Overigens is dat niet zo moeilijk

hoor, want iedereen binnen de KNVB wordt

hartstikke enthousiast als er ex-voetballers

rondlopen.' 

MEER GRIP
Een onderwerp dat minder vrolijk stemt, is

de veiligheid in de voetbalstadions. Hét grote

onderwerp op dit moment. De maatregel om

wedstrijden stil te leggen als er ook maar een

bekertje op het veld komt, kwam de KNVB

op veel kritiek te staan. 'Na het incident met

Davy Klaassen hebben we gezegd, dit gaat te

ver. De spelers, trainers, cameramensen en

anderen die hun werk doen op en rondom

het veld zijn gewoon niet veilig op deze

manier. Daarom hebben we die verscherpte

maatregelen ingevoerd en ja, die zijn we heel

consequent aan het uitvoeren. Dat gaan we

ook niet loslaten.'

Van Leeuwen is zich bewust van de nadelen

van deze maatregel. 'Met name dat een wed-

‘IK HEB ZELF RONALD KOEMAN BENADERD
OF HIJ BONDSCOACH WILDE WORDEN’

‘WE ZIEN EEN DALENDE TREND EN KRIJGEN ER 
LANGZAAM MAAR ZEKER MEER GRIP OP. DUS WIJ WILLEN
JUIST VOLHOUDEN, OMDAT HET GEWOON NIET NORMAAL
IS OM VOORWERPEN OP HET VELD TE GOOIEN’
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strijd soms wordt stilgelegd en spelers uit

hun spel gehaald worden. Maar de voordelen

zijn toch wel groter dan de nadelen, name-

lijk: er worden geen bekers bier en harde

voorwerpen meer gegooid, en het veld wordt

niet meer betreden. We zien een dalende

trend en krijgen er langzaam maar zeker

meer grip op. Dus wij willen juist volhou-

den, omdat het gewoon niet normaal is om

voorwerpen op het veld te gooien. De menta-

liteit bij mensen moet veranderen, we moe-

ten begrijpen dat dit geen normaal gedrag is.

Er wordt nu wel veel kritiek geleverd op deze

maatregel, maar het is allemaal begonnen

voor de veiligheid van onder andere de spe-

lers. Dat moeten we niet vergeten.'

Over die voetballers gesproken, ook zij spe-

len een belangrijke rol bij het verbeteren van

de sfeer in voetbalstadions. 'Vanaf het begin

van dit seizoen hebben we onze scheidsrech-

ters geïnstrueerd binnen de bestaande spel-

regels, dus strenger op te treden tegen

gedrag dat ook een negatieve weerslag kan

hebben op hoe supporters zich gedragen op

de tribunes. Scheidsrechters geven daar snel-

ler een gele kaart voor. Spelers vervullen nou

eenmaal een megabelangrijke voorbeeldfunc-

tie. Niet alleen richting supporters, maar

ook voor alle Nederlanders die voetballen,

waaronder natuurlijk kinderen, die op zater-

dagochtend hun idolen nadoen.' 

‘KNVB, DOE IETS!’
De samenwerking op dit gebied met de

betaald voetbalclubs vindt Van Leeuwen heel

goed verlopen. 'Natuurlijk is niet iedereen

blij op het moment dat een wedstrijd wordt

stilgelegd en het is ook niet zo dat alle clubs

blij zijn met deze regel en dat begrijp ik ook

wel. Maar het is wel zo dat de overgrote

meerderheid van de clubs ook vindt dat er

niet gegooid moet worden en dat we vooral

te ver zijn doorgeslagen in wat we door de

jaren heen normaal zijn gaan vinden.' 

Ook in brede zin is Van Leeuwen te spreken

over de samenwerking met de clubs. 'Goede

contacten met clubs en een goede relatie
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met alle algemeen directeuren vind ik belangrijk, en daar steek ik veel

tijd in. Er is veel contact, de lijnen zijn kort. Ik ben ook lid van het

competitiebestuur en natuurlijk zijn clubs weleens ontevreden over

beslissingen. Logisch, want een verhaal heeft altijd twee kanten. Maar

we kunnen het oneens zijn met elkaar, altijd wel met respect.' 

Met kritiek kan Van Leeuwen sowieso professioneel omgaan. 'In mijn

rol zul je altijd kritiek krijgen, dus daar heb ik wel een dikke huid

voor ontwikkeld. Ik vind het eerlijk gezegd ook nog wel meevallen tot

nu toe. Op de een of andere manier went het ook. En ik luister er gek

genoeg wel naar. Kritiek is ook vaak een goede vorm van feedback. De

kunst is om uit de opmerkingen van anderen de goede dingen te

halen. Zoals na dat aansteker-incident. Daar kregen wij als bond veel

kritiek op. “KNVB, doet iets!” werd er geroepen. “Het voetbal wordt

kapot gemaakt.” Dat heb ik me in die zin iets aangetrokken dat ik zei,

we moeten nu echt ingrijpen.'

LAT OP ALLE FRONTEN STEEDS HOGER
De komende jaren wil de KNVB het voetbal in Nederland op een steeds

hoger niveau tillen. 'We willen niet alleen kampioen worden op het

veld, ook op allerlei andere manieren, of het nu gaat om opleidingen

voor trainers en scheidsrechters of dienstverlening aan voetbalclubs. In

onze cultuur heerst in toenemende mate een topsportsfeer, wat

natuurlijk mede het effect is van de ex-internationals die we aan boord

halen. Ex-topvoetballers helpen om de lat voor onze (duidelijk meetba-

re) doelen steeds hoger te leggen. Natuurlijk kan niet alles in één keer,

maar we houden deze koers wel vast.'  

Enkele van die 'duidelijk meetbare' doelen, zijn een groot toernooi

winnen, zorgen dat het in stadions veilig en leuk is voor iedereen, en

'alles doen dat helpt' om het betaald voetbal in Nederland naar een

hoger niveau te tillen. 'Bij dat laatste hoort vooral goed samenwerken

met de Eredivisie, Keukenkampioen Divisie, met spelers, trainers en

clubs. Laten we er alsjeblieft samen voor zorgen dat het voetbal leuk

blijft en nog leuker wordt. Voetbal is van iedereen. Laten we dan ook

met zijn allen heel zuinig en trots op ons voetbal zijn en er heel goed

voor zorgen.' 

‘LATEN WE ER ALSJEBLIEFT SAMEN
VOOR ZORGEN DAT HET VOETBAL LEUK
BLIJFT EN NOG LEUKER WORDT.
VOETBAL IS VAN IEDEREEN’
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HIJ BRUIST WEER VAN DE
ENERGIE EN WIL NIKS
LIEVER DAN OP HET
VOETBALVELD STAAN 

Even dacht Henk de Jong (59) dat zijn carrière

als trainer voorgoed voorbij was. Maar na een

even risicovolle als geslaagde hersenoperatie

is de energieke Fries terug als coach bij zijn

club Cambuur Leeuwarden. 'Ik heb maanden-

lang alleen thuis gezeten, nu wil ik dat we er

met z'n allen iets moois van maken. Prachtig,

man.'  

Door GUUS PETERS

O
p de vraag van welk moment Henk de Jong sinds

zijn terugkeer als trainer in het betaald voetbal

het meest heeft genoten, antwoordt hij in eerste

instantie dat hij altijd geniet. Thuis, met zijn

familie. Op zijn werk, bij Cambuur Leeuwarden. Of waar hij

dan ook maar is. 'Ik ben een gelukkig mens', zegt hij. 

Maar als hij dan toch een specifiek moment moet noemen,

wijst hij op de thuiswedstrijd tegen FC Groningen. Vier

dagen voor het interview (begin november) heeft Cambuur

in de competitie met 2-1 gewonnen van de ploeg uit de

naastgelegen provincie. 'Ja, dat was een geluksmomentje',

zegt De Jong. 'De manier waarop we wonnen, dat ik iets los

kon maken in de ploeg en de sfeer in het stadion. Dat was

echt genieten, man.'

Het moge duidelijk zijn: het gaat goed met De Jong. Hij

bruist weer van de energie, wil niks liever dan op het voet-

balveld staan om 'met die jongens bezig te zijn' en is weer de

kleurrijke verbinder die hij altijd was. Of nou ja, bijna altijd,

dan. 'Ik kon niks meer', zegt hij. 

HENK DE JONG 

Met die opmerking gaat De Jong ongeveer een jaar terug in

de tijd. De Fries liep al een paar maanden met een cyste in

zijn hoofd toen het eind 2022 steeds slechter met hem ging.

De Jong was trainer van Cambuur Leeuwarden en deed er

alles aan om de club voor de Eredivisie te behouden. Maar

ondertussen voerde hij een veel zwaardere strijd. 

Bij De Jong werd in 2021 een cyste in zijn hoofd gevonden,

nadat hij met Cambuur van NEC had gewonnen en op de

terugweg naar huis opeens niks meer zag. Ook vergat hij in

die tijd dingen en hij was snel vermoeid. Dat laatste kwam

door de stress van het voetbal, dachten de doktoren. De

Jong zelf kon dat maar moeilijk geloven: het ging op dat

moment hartstikke goed met Cambuur. 

Op advies van de doktoren legde De Jong voor vier maan-

den zijn taken neer. Hij had rust nodig en liet het seizoen

afmaken door een van zijn assistenten. Ondanks de cyste in

zijn hoofd dacht de energieke trainer bij de start van het

nieuwe seizoen, in de zomer van 2022, weer aan de slag te

kunnen. Maar na een paar weken kreeg hij weer pijn in het

hoofd, opnieuw last van zijn ogen en voelde hij weer prik-

kels in zijn gezicht. Kwalen die hij daarvoor ook al had

gevoeld.   

'We speelden een uitwedstrijd bij Go Ahead Eagles en slie-

pen met Cambuur een nacht ervoor in een hotel in

Apeldoorn. In dat hotel ben ik de weg kwijtgeraakt, al weet

ik er zelf niks meer van. De volgende dag heb ik nog

gewoon staan coachen, maar ik wist toen al dat het niet

goed was. Het was niet vol te houden.'

De Jong wilde aan zijn gezondheid denken, maar er ook

voor spelers, de club en de supporters zijn. Tot zijn zoon

Ruben (video-analist) en assistent-trainer Pascal Bosschaart

voorstelden om alleen nog tijdens de wedstrijden in het

weekend te coachen, maar doordeweeks de trainingen niet
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meer te doen. De Jong: 'Toen besefte ik: ik moet er nu helemaal

mee stoppen. Dit heeft geen zin en is niet goed.'

Medici zeiden dat zijn loopbaan als trainer erop zat en zelf had

hij ook wel andere zorgen aan zijn hoofd. Terwijl De Jong thuis

op bed lag, hoorde hij van artsen dat die niks voor hem konden

doen. Niemand wilde de cyste weghalen, omdat het te gevaar-

lijk zou zijn. De doktoren dachten dat de klachten minder zou-

den worden als hij rust zou nemen. Verder moest hij leren

leven met de cyste in zijn hoofd. 

'Het was heel frustrerend, omdat het voelde alsof mijn leven

over was', zegt De Jong. 'Ik was vermoeid, kon niet normaal

dagelijks functioneren, niet ver van huis, bijna niet autorijden

en niet naar een feestje. Ik onderging het als het ware. Kon ook

niet veel anders.'

Op het moment dat de machteloosheid steeds meer bezit van

De Jong nam, kwam er hulp uit onverwachte hoek. Via

LinkedIn nog wel. Van Jos Eijkenboom. De Jong wil zijn naam

graag genoemd hebben. Een arts uit het Maxima Medisch

Centrum in Eindhoven. Die had in de krant over de situatie van

De Jong gelezen en herkende het ziektebeeld: zijn vrouw had

hetzelfde.  

Hij dacht dat een collega in het Radboud Ziekenhuis in

Nijmegen, Erik van Lindert, hem wel kon helpen. Op 28

maart van dit jaar onderging De Jong een zware hersenope-

ratie. De energieke voetbaltrainer die zich plots zo kwets-

baar voelde, wist dat er een risico aan de operatie zat, maar

had voor zijn gevoel geen keuze. Als hij niks zou doen, zou

hij nooit meer kunnen werken en nauwelijks nog een soci-

aal leven hebben. 

'Ik werd helemaal hyper toen ik het berichtje van Jos

kreeg', herinnert De Jong zich. 'Eindelijk snapte iemand

echt wat ik had. Plots was er weer hoop.' De Jong hoefde er

niet lang over na te denken, ook al waren er risico's aan de

operatie verbonden. Verder leven als een gehandicapte man

was ook geen plezier voor de avonturier die De Jong is. 

De operatie slaagde en De Jong krabbelde voorzichtig weer

op, al duurde het even voordat hij zich weer beetje mens

voelde en echt vooruit durfde te kijken. Het was ongeveer

twee maanden na de operatie, zo schat hij in, dat hij voor

het eerst weer stiekem over een terugkeer in de voetballerij

durfde na te denken. Hij had geen last meer van zijn ogen,

geen prikkels meer in het gezicht en ook de pijn in zijn

hoofd was verdwenen. 

'Als dit zich zo verder ontwikkelt, dan gaat het de goede

kant op, dacht ik', zegt De Jong nu. Daarbij werd hij

gesterkt door de verhalen van de vrouw van dokter

Eijkenboom. Die was ook helemaal hersteld na haar opera-

tie. Plots durfde De Jong weer aan dingen te denken waar

hij een paar maanden eerder in zijn hoofd al afstand van

had genomen. Trainer zijn. Op het veld staan. Een groep

smeden.  

‘VERDER LEVEN ALS EEN GEHANDICAPTE MAN 
WAS OOK GEEN PLEZIER VOOR DE AVONTURIER 
DIE DE JONG IS’

>

FOTO CÉDRIC WARLOP
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'Ik weet het nog goed', zegt hij. 'Op 14 juli werd ik goed-

gekeurd door de arts in Nijmegen. Ik zei meteen: 'Mooi,

dan wil ik op 1 september weer aan de slag.'' Sjors Ultee

had hem opgevolgd als hoofdtrainer, maar Cambuur

had het contract van De Jong nooit ontbonden. De club

betaalde hem netjes door, terwijl hij thuis zat.

De Jong wilde zo snel mogelijk weer iets voor de club

kunnen betekenen, maar benadrukte direct dat hij

Ultee niet voor de voeten wilde lopen. De twee kunnen

volgens De Jong 'lezen en schrijven met elkaar' en het

laatste wat hij wilde, was de indruk wekken dat hij op

de positie van zijn opvolger zat te azen. Maar gelukkig

lagen er meer dan genoeg andere dossiers waarmee De

Jong aan de slag kon. 

Als man van de regio, maar ook van de club en als de

sociale verbinder die hij is, ging hij langs bij sponsoren.

Kletsen, banden onderhouden en zorgen dat ze behou-

den bleven voor de club. Daarnaast ging hij de jeugd

van Cambuur Leeuwarden trainen. 'Prachtig, man', zegt

hij. 'Op het veld staan. Bezig zijn.'

Maar toen Ultee begin oktober vanwege de slechte resul-

taten werd ontslagen, was de weg plots vrij voor De

Jong. 'Het ging allemaal heel snel', blikt hij terug. 'Ik

had er nog helemaal geen rekening mee gehouden. Het

kwam voor mijn gevoel ineens op mijn pad, ben er

maar gewoon ingestapt.'

Daar stond hij dan, op 15 oktober, bijna een jaar nadat

hij dacht voorgoed afscheid genomen te hebben van het

betaald voetbal. In de thuiswedstrijd tegen NAC maakte

De Jong zijn rentree als hoofdcoach van Cambuur. Het

voelde alsof hij nooit was weggeweest en tegelijk moest

hij enorm wennen. Aan de hectiek, de aandacht, de

drukte en de prikkels. 'Ik vond het best spannend. Ik

was er een jaar uit geweest en had een zware herse-

noperatie achter de rug. Ja, hoe reageer je daarop als je

weer gaat werken?' 

Voor zijn gevoel kwam er ontzettend veel op hem af. 'Ik

dacht dat ik weer helemaal de oude was, maar na een

lange dag merkte ik dat ik sneller vermoeid was dan

voorheen.' Interviewverzoeken, wedstrijdbesprekingen,

het voorbereiden van trainingen, overleggen met de

technische staf, gesprekken met spelers en het vormen

van een hechte ploeg. De Jong zat er meteen weer mid-

denin. 

Hij is naar eigen zeggen voor 85 procent hersteld van

zijn hersenoperatie en is ervan overtuigd dat hij weer

volledig de oude wordt. Het heeft alleen even tijd nodig.

Zelf omschrijft hij het als volgt: 'Ik moet mezelf trainen

om weer een hele dag aan het werk te zijn. Van het een

na het ander gesleept te worden.'

Hij werkt met plezier aan zijn herstel en voelt dat het

goed met hem gaat. Vergeet niet, zegt hij, dat hij vorig

jaar - toen hij zijn taken als trainer van Cambuur nood-

gedwongen moest neerleggen - op 40 procent van zijn kunnen

zat. Hij voelt zich eigenlijk dus dubbel zo goed. De geestdrift is

terug. 

'Ik wil niet te lang blijven hangen in wat er is gebeurd. Soms

ben ik al vergeten hoe ziek ik was. Ik wil door. De club en de

mensen meenemen in mijn positiviteit. Dan kom ik in mijn

kracht. Dan ben ik weer de oude Henk die ik even niet meer

was. Zo wil ik verder. Samen iets moois neerzetten.'

De Jong heeft leren relativeren, maar kan zich ook alweer druk

maken om de kleinste dingen. Het hoort erbij, weet hij uit erva-

ring. 'Toen het broertje van mijn vrouw verongelukte, dachten

we dat we ons nooit meer druk zouden maken. Een maand

later maakten we ons alweer over van alles druk. Nu gebeurt

het weer. Het hoort ook bij mij: als ik iets doe, doe ik het goed.'

Hij praat met zijn spelers over dingen binnen en buiten het

veld. Over dat ze moeten nadenken en een plan moeten hebben

wat ze na hun carrière willen doen, maar ook hoe ze er als

voetballer nu alles uit kunnen halen. 'Ik wil jongens beter

maken, met z'n allen ervoor zorgen dat we onze doelstelling

halen; de play-offs voor promotie.'

In december gaat De Jong met de club om de tafel om te kijken

hoe beide partijen er tegenover staan. 'Maar zoals het nu gaat,

gaat het heel goed', zegt hij. De Jong wil bezig zijn, mensen met

elkaar verbinden en samenwerken. 'Ik heb maandenlang alleen

thuis gezeten, nu wil ik dat we er met z'n allen iets moois van

maken bij Cambuur. Prachtig, man.'  
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T
oen Tygo Land in de eerste competitiewedstrijd van dit sei-

zoen als invaller zijn debuut maakte voor PSV, schoot in

een flits eventjes alles door zijn hoofd. Het moment dat hij

op voetbal ging bij vv Peize, de overstap naar 

SC Heerenveen, verhuizen naar Eindhoven. 'Het is misschien cliché,

maar als je daar zo staat, langs de zijlijn, is toch de gedachte: hier

heb ik altijd van gedroomd, hier heb ik het dus allemaal voor

gedaan: spelen op het hoogste niveau in Nederland en dan ook nog

eens voor een van de mooiste, zo niet de allermooiste club van

Nederland.' Al geeft hij ook meteen toe dat er ook nog iets anders

door zijn hoofd schoot. Het was al de negentigste minuut dat hij

voor Joey Veerman in het veld kwam. 'En je wilt natuurlijk niet je
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‘JE HEBT ZELF DE SLEUTEL
IN HANDEN OM TE SLAGEN
ALS VOETBALLER’

TOPTALENT TYGO LAND VAN PSV: AMBITIEUS, NUCHTER EN ZELFBEWUST. 

Zijn naam prijkt op lijsten van de grootste talen-

ten van Nederland en onlangs maakte hij zijn

debuut voor PSV 1. Toch focust de 17-jarige Tygo

Land zich vooral op de weg die hij nog moet

afleggen om profvoetballer te worden.

debuut maken zonder de bal te hebben geraakt. Dat

zou ik echt heel zonde hebben gevonden.' Gelukkig

voor hem liep het niet zo. 'Er was direct een hele rare

bal die er tussenin viel, die ik goed inschatte en direct

kon doorspelen naar de zijkant. Later kreeg ik nog

een paar keer de bal. Zo heb ik in vier minuten nog

aardig wat balcontacten gehad. Heel bijzonder om

mee te maken.' 

Waarmee hij beslist niet wil zeggen dat hij er nu al is,

want de 17-jarige Drent is een zelfbewuste en ambiti-

euze jongen. Het moet toch vooral de opmaat naar

meer zijn. Het smaakt ook naar meer, zegt hij. 'Ik wil

het uitbouwen naar meer invalbeurten. En uiteinde-

lijk heb ik dat zelf in de hand door mezelf te blijven

ontwikkelen en stappen te blijven maken.' 

De voetbalcarrière van Tygo Land, die wordt begeleid

door Edwin Olde Riekerink, begon al vroeg. Drie jaar

was hij, toen hij zich aanmeldde in zijn geboortedorp

Peize, in de kop van Drenthe. 'Dat is wel extreem

vroeg', beseft hij, al betrof het nog geen wedstrijd in

competitieverband. 'Maar het is waar: zodra ik kon

lopen, was de bal nooit ver uit de buurt. Ik groeide er

als het ware vanzelf in.' Wat wellicht meespeelde: hij

komt uit een sportief gezin, zijn ouders voetbalden

ook, zijn moeder zelfs in Nederlandse jeugdelftallen.

Op zijn vierde kwam FC Groningen al om de hoek kij-

ken. Weer extreem vroeg. 'In gemeenten rond

Groningen lopen overal scouts rond. Ze hadden mij

zien voetballen tijdens van die 6 tegen 6-toernooitjes.

Maar ik kon er nog niet terecht, daarvoor moest ik 6

‘PSV WAS NIET BEPAALD OM DE HOEK. IK
WIST: ALS IK VOOR PSV KIES, DAN GAAT ER
EEN HOOP VERANDEREN IN MIJN LEVEN’

FO
TO

: P
R

O
 S

H
O

TS

RED VVCS Dec 23  04-12-2023  11:56  Pagina 24



jaar zijn.' Een half jaar later kreeg die andere noordelijke

club, SC Heerenveen, hem in het vizier. Een uitnodiging

volgde om mee te komen doen met de voetbalschool voor

jonge talentjes. 'En dat sprak me eigenlijk meteen aan. Ik

wilde ervaren hoe dat was, spelen met regionale talenten.

Ze werken volgens een bepaald concept. Elke training had

vier stationnetjes. De een was passen, de ander techniek. En

je had ook schieten en partijtje. Het was goed georganiseerd

en ik werd echt uitgedaagd.' Op zijn achtste ging hij mee-

trainen met SC Heerenveen en sloot hij zich aan bij de E1. 

VIND JE HET NIET JAMMER DAT JE NOOIT HET VOETBALLEN BIJ
EEN DORPSCLUB, MET JE VRIENDEN, HEBT MEEGEMAAKT?
'Die vraag snap ik. Maar in die tijd speelde ik

zoveel mooie buitenlandse toernooien dat ik

daar helemaal niet bij stilstond. Ik mocht uitko-

men tegen clubs als Benfica, Manchester United.

Wie wil dat op die leeftijd nou niet? Pas achteraf

denk ik: het was wel heel vroeg dat ik me al op

betaald voetbal ben gaan focussen. Als ik in Peize

nu mijn vrienden bij het voetbalveld zie, is dat

wel een heel ander leven.'

HOE ZORG JE ERVOOR DAT JE DE AANSLUITING BIJ HEN NIET
MIST? OVERAL WAAR JE KOMT, ZAL HET ALTIJD EERST OVER PSV
GAAN… 
'Klopt. Zeker bij mensen die ik langere tijd niet

heb gezien, is dat het eerste wat ze vragen. Maar

zo gaat het eigenlijk al mijn hele leven, ik ben

eraan gewend. Wat scheelt is dat mijn ouders er

heel ontspannen en stabiel in staan. Mijn moe-

der heeft ook bij de vrouwenafdeling van SC

Heerenveen gewerkt. Zij kent de voetbalwereld

een beetje. Zelf probeer ik de gesprekken altijd

snel een beetje de andere kant op te sturen. Ik

probeer het er in elk geval niet al te inhoudelijk

over te hebben, dat doe ik op de club wel. En ik

ben meer dan alleen voetballer. Er zijn genoeg

andere interessante onderwerpen waar je over

kunt spreken.' 

Bij SC Heerenveen liep Tygo Land alle jeugdelftal-

len door. De club zag zijn potentie en gaf hem al

snel de kans om met hogere teams mee te trai-

nen. Tot ook dat steeds minder een uitdaging

werd. Steeds sterker werd het gevoel dat hij een

nieuwe prikkel nodig had om zich te blijven ont-

wikkelen. In die zin kwam het aanbod van PSV,

in 2021, precies op het juiste moment, al was het

geen uitgemaakte zaak dat hij naar Eindhoven

ging. 'Ik heb toen een heel prettig gesprek gehad

met de club. Maar ik vond het lastig. PSV was

niet bepaald om de hoek. Ik wist: als ik voor PSV

kies, dan gaat er een hoop veranderen in mijn

leven. Dat maakte een beslissing nemen tien keer

moeilijker. Er zat nog een vakantie tussen het

gesprek en het moment van de knoop doorhak-

ken. Die tijd had ik echt nodig om ja te zeggen.'

WAT GAF DE DOORSLAG?
'Ik voelde tijdens het gesprek heel nadrukkelijk

dat ze mij iets te bieden hadden. Ik zou op een

hoger niveau gaan voetballen, waarmee de ont-

wikkelmogelijkheden toenamen. Daarbij: het

kwam ook op me over als een warme club. Er

was ook ruimte voor mijn eigen mening. Maar

het was vooral het perspectief. Als ik het goed

ging doen, wist ik ook dat ik beloond zou wor-

den.'
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in uitblinkt, dan kun je het verschil maken. En gewoon ook erva-

ring krijgen, ouder worden, dingen meemaken. De Keuken

Kampioen Divisie is daarvoor het perfecte podium.'

RUUD VAN NISTELROOY HAALDE JE AL TWEE KEER NAAR DE SELECTIE. HOE HEB JIJ ZIJN
VERTREK ERVAREN?
'Het was hectisch, dingen worden bij een topclub ook snel uitver-

groot. Ik had net het idee dat Ruud me begon te kennen, hij had

vertrouwen in me. Voor een jonge jongen is dat iets enorm kost-

baars. Met een nieuwe trainer begint alles in feite weer opnieuw.

Maar het is een terugkerend verhaal: uiteindelijk heb je zelf de

sleutel in handen om te slagen. Elke trainer ziet het als je goed

staat te voetballen.' 

JE STAAT NOG TOT 2025 ONDER CONTRACT BIJ PSV. WAT IS JE DOEL, 
EN WAT ZIJN JE DROMEN?
'Ik focus me vooral op het voetbal. Met andere dingen ben ik nog

helemaal niet bezig. Ik wil het sowieso nog een aantal jaren goed

doen in Nederland en hoop daarna een mooie transfer naar het

buitenland te maken, en dan het liefst naar Spanje. Ik ben als

jonge jongen al fan van FC Barcelona. Dat is mijn droomclub. Een

beetje dromen mag, toch?'  

MAAR DUS WEL VERHUIZEN NAAR DE ANDERE KANT VAN NEDERLAND… 
'Klopt. Ik wist: als ik een mindere dag had, kon ik niet

meer thuiskomen bij iemand waarmee je je vertrouwd

voelt. Het was wel zo dat ik tijdens mijn SC Heerenveen-

periode al drie keer in de week bij mijn oma in Wolvega

logeerde. Daardoor wist ik dat ik zelfstandig goed was.

Ik heb bij PSV bewust gevraagd om een gastgezin. Daar

word je opgevangen, ze doen de was, je hebt ook aflei-

ding buiten het voetbal. Maar goed, ik miste thuis wel.

Gelukkig had ik het op de club heel erg naar mijn zin,

dat scheelde.'

HOE IS DAT NU? 
'Ik woon nu alweer een tijdje op mezelf. Dat gaat goed.

Het is iets eenzamer, maar ik vind die zelfstandigheid

heel fijn. In koken kan ik bijvoorbeeld heel goed een

rustmoment vinden. Meteen na het trainen doe ik bood-

schappen. Ik kan zelf bepalen wat er op mijn bord

komt, daar ben ik blij mee. En bovendien kunnen mijn

ouders en vriendin er af en toe zijn. Zo heb ik toch een

beetje dat huiselijke gevoel.'

Omdat Land nog onder contract stond bij 

SC Heerenveen, moest PSV een transfersom voor hem

betalen: 7 ton. Niet eerder betaalde een Nederlandse

club zoveel voor een jeugdspeler. Bijzonder, beseft hij,

maar tegelijk zegt hij er heel nuchter in te staan. 'Zo

werkt de markt nu eenmaal. En ik kan oprecht zeggen

dat ik nooit het gevoel heb gehad dat het een bepaald

verwachtingspatroon met zich meebracht. Bij PSV spe-

len allemaal goeie spelers, dus zo bijzonder is het ook

weer niet. Het is gewoon nooit van belang geweest.' 

Een voetballende middenvelder is hij, kan op alle posi-

ties wel goed uit de voeten.In zekere zin is het nog een

ontdekkingsreis wat hem het beste ligt. Of zoals hij het

zelf zegt: 'Ik ben er nog niet uit wat het gaat worden

later.' Hij voelt zich comfortabel aan de bal, wil het

team graag helpen in de opbouw, de tegenstander door

middel van passes en dribbels tot keuzes dwingen en de

verbindingsspeler zijn die van achteruit de aanval

opzet. Al snel valt dan ook de naam van Frenkie de

Jong, niet in de laatste plaats omdat hij daar zelf mee

kwam tijdens interviews. Ook zijn ploeggenoten bij PSV

noemen hem inmiddels zo. Zelf zegt hij: 'Zo langzamer-

hand ken ik die vergelijking wel. Natuurlijk zijn er gelij-

kenissen, maar ik ben en blijf Tygo. Het is net als met

die 7 ton: ik ga er niet anders door spelen. Ik haal er

ook geen voldoening uit. Het is eervol, zeker. Maar laat

ik het zo zeggen: hij is waar hij moet zijn, ik moet daar

nog maar zien te komen. Ik mag dan officieel al een

profvoetballer zijn, zo voelt het nog niet. Als ik op dit

niveau zou blijven hangen, dan ben ik geen volwaardig

betaald voetballer. Dat zal pas komen als ik voor PSV 1

speel.' 

WAT MOET JE DAARVOOR NOG DOEN? 
Van alles eigenlijk. Ik moet zorgen dat ik er fysiek goed

opsta, ik moet aan de bal dwingender worden. Ik moet

zorgen dat ik ergens in ga uitblinken, want als je ergens
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Daan Rots (22) leeft zijn droom bij FC Twente. De jonge

rechtsbuiten is kind van de club waar hij basisspeler is

in de ploeg van trainer Joseph Oosting. Voor De

Contractspeler sprak hij over zijn jeugd, doorbreken bij

de club waar hij als supporter op de tribune stond en

over de toekomst. 

DE CONTRACTSPELER december 202328

K
KUN JE WAT MEER VERTELLEN OVER WAAR JE BENT OPGEGROEID? 
'Mijn roots liggen in Groenlo', begint Rots. 'Dat is nog

net geen tukkerland, maar het ligt tussen Doetinchem

en Enschede in. Als kind voetbalde ik daar altijd op

straat. We hadden twee grote bloembakken voor ons huis en daar-

tussen kon je heel mooi voetballen. Ik speelde altijd tegen oudere

jongens uit de buurt, daar bokste ik als het ware tegenop', blikt hij

terug. Door tegen oudere en betere spelers te voetballen ontwikkelt

de jonge Rots zich snel. 'Ik was heel jong, volgens mij een jaar of vier,

toen ik al bij SV Grol mee mocht trainen bij de pups, zo noemen ze de

afdeling voor de jeugd die eigenlijk nog te jong is om officieel mee te

spelen'. Het talent van Rots werd snel door diverse scouts opgepikt. Hij

mocht meetrainen bij De Graafschap, was al bijna ingeschreven bij de

blauw-witten, tot een telefoontje uit Enschede zijn leven veranderde. 

HET LAG VOOR DE HAND DAT JE BIJ DE GRAAFSCHAP ZOU GAAN SPELEN, HOE BEN JE ALSNOG BIJ
FC TWENTE TERECHT GEKOMEN? 
'Op mijn tiende werd ik gebeld door Jan Kemkens, van de  FC

Twente/Heracles Academie. Hij vroeg me of ik in de academie wilde voet-

ballen en toen was de keuze snel gemaakt. Mijn hele familie was namelijk

voor FC Twente. Mijn vader had via zijn werk vier stoelen op de hoofdtribu-

ne en is een echte supporter. Hij ging vroeger ook al naar het

Diekmanstadion. Mij nam hij weleens mee naar De Grolsch Veste, dus

natuurlijk koos ik meteen voor FC Twente toen Jan belde. De keuze was

misschien anders geweest als iedereen bij ons thuis voor De Graafschap

was geweest.' 

In Enschede speelt Rots plotseling bij de club waar hij zelf fan van is. 'Toen

ik met mijn vader meeging naar het stadion zag ik Bryan Ruiz spelen,

maar ook Blaise N'Kufo en Theo Janssen. Dat waren spelers waar ik echt

tegen opkeek. Het team dat in 2010 kampioen werd vond ik sowieso erg

goed. Als jeugdspeler kreeg ik twee seizoenskaarten, dus ben ik ook regel-

matig wezen kijken. We hadden plekken ergens op de tweede ring. Dat was

prima, maar liever zat ik natuurlijk in Vak-P. Tussen de fanatieke aanhang,

inderdaad. Maar ja, daar zou iedereen wel willen zitten, dus kom je er niet

zo makkelijk tussen. Er is een hele lange wachtrij. Misschien is dat maar

goed ook, want daardoor blijft het echt een heel bijzonder en fanatiek vak'.  

DAAN ROTS LEEFT ZIJN TDAAN ROTS LEEFT ZIJN T

Door DIRK LOTGERINK
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DE JONGE ROTS DOORLOOPT ALLE
JEUGDELFTALLEN BIJ 'ZIJN' FC TWENTE.

HIJ SPEELT ZICH IN DE KIJKER EN ZIJN 
ULTIEME DROOM, DEBUTEREN IN HET EERSTE,

LONKT. OP WELK MOMENT BEN JE BIJ HET EERSTE
ELFTAL GEKOMEN? 

'Ron Jans zag het wel in me zitten. Hij haalde

sowieso veel jonge spelers bij de selectie. Daar

ben ik hem nog steeds dankbaar voor. Debuteren

voelde geweldig maar was ook best raar. Ik speelde

voor Onder 19 en Onder 21, daar presteerde ik goed

maar toen kwam het coronavirus. FC Twente was net

teruggekeerd in de Eredivisie, dus dat seizoen verliep

vreemd omdat het werd beëindigd in verband met de pan-

demie. Het seizoen daarop waren veel spelers vertrokken.

Jeugdspelers kregen daarom de kans om mee te doen en zich-

zelf te laten zien. Ik kreeg ook zo'n kans, greep hem met beide handen

aan, dus dat was fantastisch. Mijn spel werd ook steeds beter, ik speel-

de steeds iets langer als invaller en kreeg een contract waarna ik offi-

cieel selectielid ben geworden. Het seizoen 21/22 speelde ik bijna alles

als basisspeler, dat was heel mooi. Daarmee heb ik denk ik wel laten

zien dat ik het niveau van de Eredivisie aankan. We eindigden dat jaar

op de 4e plek, het was een goed seizoen. Ook besefte ik dat ik elke

wedstrijd voor mensen in zo'n sfeervol stadion speelde, waar ik zelf

altijd als supporter had gezeten. Mijn droom was uitgekomen'. 

AFSCHEIDSWEDSTRIJD BRYAN RUIZ 
Het werd nog mooier toen Rots in de voorbereiding op het huidige sei-

zoen mee mocht met de selectie naar Costa Rica. Het land van de voor-

malige FC Twente spits, Bryan Ruiz. De sierlijke spits kwam tussen

2009 en 2011 uit voor de Tukkers en had net zijn carrière beëindigd.

'Ruiz had een afscheidswedstrijd georganiseerd met zijn eigen

Deportivo Alajuense en nodigde FC Twente uit als tegenstander. Ik

vond het mooi en erg bijzonder dat wij daarbij mochten zijn', kijkt

Rots terug. Uitgerekend Rots gaf een assist op zijn jeugdidool, het

werd de laatste goal ooit van Bryan Ruiz. 'Dat wij voor en van hem

mochten spelen was heel fraai, hij bewaarde blijkbaar zulke goede

herinneringen aan de club'. En dus ontmoette Rots op die trip één van >

FOTO PRO SHOTS

TWENTSE DROOMTWENTSE DROOM
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zijn helden waar hij als kleine jongen in het stadion

naar keek. Moeilijk of spannend vond Rots dat niet.

'Ze zeggen weleens dat je nooit je helden moet ont-

moeten, maar dat vind ik echt bullshit', klinkt het

duidelijk. Bryan is superaardig, hij vond het gewel-

dig dat we er waren en deed er echt alles aan om

ons een leuke trip te bezorgen. Dat is hem heel

goed gelukt, haha'. 

DE TRIP NAAR MIDDEN-AMERIKA LUIDT EEN VOORLOPIG SUCCES-
VOL SEIZOEN IN. ROTS IS EEN BEPALENDE SPELER GEWORDEN. HOE
IS HET VOOR JE FAMILIE OM JOU TE ZIEN SPELEN? 
'Mijn vader gaat net als vroeger elke wedstrijd kij-

ken. Hij is er thuis, maar af en toe ook bij uitwed-

strijden. Ik kan me niet inbeelden hoe het voor hem

moet voelen als hij zijn kinderen ziet spelen. Hij is al zo ont-

zettend blij als we gewoon weer mogen spelen.' We, zegt Rots

trots. Want sinds dit seizoen speelt ook zijn jongere broer

Mats (17) af en toe in het shirt van FC Twente. Tegen Riga FC,

in de Conference League, scoorde Daan zelf een prachtig

doelpunt én kwam Mats in de slotfase in het veld. 'Dat was

geweldig. Dat mijn broertje in de De Grolsch Veste zijn

debuut mocht maken maakt me absoluut trots. Ik vind het

super om met hem te spelen, maar denk dat hij nog wat con-

stanter moet worden om door te groeien tot basisspeler in

het eerste. Hij is wat introverter dan ik, binnen en buiten het

veld. Hij is wel een fysiek sterke verdediger en heeft erg veel

talent. Hij heeft wat meer genen van mijn moeder meegekre-

gen denk ik, daarom is hij wat langer. Ik vertel hem soms

overigens ook dat hij meer discipline moet hebben om nog

beter te worden. Dat is niet hard en hij kan mijn opmerkin-

gen wel waarderen. Het is ook niet iets dat je snel hebt

geleerd of van de ene op de andere dag in je vingers hebt.

Het gaat om een proces waar tijd in gaat zitten, je moet er

namelijk achter zien te komen wat er van je wordt gevraagd

op het hoogste niveau. Ik weet echt wel zeker dat hij er

komt.' 

Behalve Mats is er nog een Rots. 'Ik ben de oudste in het

gezin, maar na mij komt Tiem, hij is 20. Hij kan ook goed

voetballen, maar speelt nu in het eerste van SV Grol. In de

voetbalwereld weet je het nooit en het zou prachtig zijn om

met zijn drieën in het eerste van FC Twente te spelen, maar

in principe is het voor hem geen optie meer om profvoetbal-

ler te worden. Dat leven is niet voor iedereen weggelegd en

dat is ook helemaal niet erg, dat vindt hij zelf ook. Hij speelt

met zijn beste vrienden, heeft andere keuzes gemaakt die

goed bij zijn karakter passen. Hij gaat nu samen met onze

vader naar het stadion, dan kunnen ze lekker samen juichen,

dat is toch ook prachtig?' 

EN JUICHEN KUNNEN ZE DIT SEIZOEN REGELMATIG IN ENSCHEDE. NA EEN
VOORTVARENDE START IN DE COMPETITIE EN DE BASISPLAATS VAN ROTS WOR-
DEN MOEILIJKE WEDSTRIJDEN GEWONNEN, ZOALS TEGEN FEYENOORD (2-1).
WAT IS JULLIE GEHEIM? 
'De benadering van Joseph Oosting bevalt me erg goed, maar

we zijn ook echt een leuk team samen. We gaan voor elkaar

door het vuur. We hebben al een goede afstand op de rang-
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‘EEN ENKELE KEER GAAN WE NA EEN 
OVERWINNING OOK MET EEN PAAR JONGENS DE
STAD IN. DAT DOEN WE DAN SAMEN, HET GAAT
NIET OM DE KROEG MAAR WE WILLEN GEWOON
ONS GEZICHT LATEN ZIEN OP 
PLEKKEN WAAR ONZE FANS OOK ZIJN’
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lijst gecreëerd ten opzichte van de andere ploegen

en ik denk dat we met deze ploeg veel kunnen

bereiken. We kunnen het ook allemaal goed met

elkaar vinden. Soms gaan we leuke dingen doen

met elkaar, na een training. Zo zijn we een keer

gaan padellen, maar ook wezen karten. Een enkele

keer gaan we na een overwinning ook met een paar

jongens de stad in. Dat doen we dan samen, het

gaat niet om de kroeg maar we willen gewoon ons

gezicht laten zien op plekken waar onze fans ook

zijn. Dat vinden ze prachtig. We laten dan zien dat

we niet boven ze staan maar gewoon hetzelfde zijn

als zij. Met Mees Hilgers en Max Bruns ben ik echt

vrienden geworden, daar heb ik al zo lang mee

samengespeeld. Ook met Sem Steijn ben ik goed

bevriend, maar eigenlijk kan ik het met iedereen

goed vinden hoor.'  

Hoewel de vriendengroep van de selectie dus een

van de sleutels voor het Twentse succes lijkt, heeft

Rots ook aan zijn eigen, individuele prestaties

gewerkt. 'Vorig jaar had ik het wat moeilijker, er

was ook veel concurrentie op mijn positie. Daarom heb ik nog

harder gewerkt en bijvoorbeeld aan mijn rendement gewerkt.

Hoe? Vroeger was ik veel bezig met simpele afwerkoefeningen,

schoot ik maar wat op goal. Nu proberen we tijdens de training

wedstrijdsituaties na te bootsen. Dan ben je beter voorbereid en

weet je eerder wat je moet doen tijdens een wedstrijd. Ik heb

veel te danken aan de staf, dus ook de assistenten Jeffrey de

Visscher, Sander Duits, maar eigenlijk aan alle trainers. Want

ook met Peter Uneken en de hoofdtrainer praat ik veel indivi-

dueel. Ik denk dat je wel kunt zien dat het resultaat heeft opge-

leverd en dat ik een stabielere speler ben geworden'. 

MET DE SFEER IN DE GROEP EN DE ONTWIKKELINGEN VAN ROTS ZIT HET DUS GOED.
WELKE DOELSTELLINGEN LEVERT ZO'N ONTWIKKELING OP, ZOWEL VOOR JEZELF
ALS VOOR HET TEAM?  
'Ik wil zo goed mogelijk presteren met FC Twente, zo hoog

mogelijk eindigen en de club echt naar een hoger niveau tillen.

Mijn ambitie is dan ook om de groepsfase van een Europees

toernooi te halen. We waren er al twee keer heel dichtbij maar

vlogen er toch steeds net uit. Dat was zo jammer. Ik hoop dat

dit team bij elkaar blijft om dat zure gevoel van die uitschake-

ling weg te spoelen. Het lijkt me met deze ploeg ook gewoon

haalbaar. Echt iedereen wil elkaar helpen en beter maken, dat

is volgens mij uniek in de voetbalwereld. En als dat gelukt is?

Nou, mocht het voor mij zijn weggelegd, dan vind ik de

Spaanse competitie geweldig. Dat voetbal ligt mij wel. Ik vind

het mooi en het is heel technisch. Je ziet veel goede steekballen

en mooie acties. Natuurlijk is de Engelse Premier League ook

fantastisch, maar het Spaanse voetbal is het spel waar ik graag

naar kijk en waar ik van houd. Bovendien is Spanje een mooi

land en het helpt natuurlijk ook dat het daar lekker weer is,

haha.' 

‘MIJN AMBITIE IS DAN OOK OM DE
GROEPSFASE VAN EEN EUROPEES
TOERNOOI TE HALEN’
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“

W
out en Maud, dat klinkt geweldig,” herhaalt

Wout nog maar eens in het kantoor van de

VVCS. Maud zit naast hem en kijkt hem

lachend aan. Ze hebben het verhaal al vaak

verteld, aan kranten, bij Op 1 en ESPN's Fresia & Milan parkeren

de bus, aan de KNVB, de Minister van Sport, en aan heel veel

ouders en kinderen. “Ik denk dat we het wel honderd keer hebben

verteld,” zegt de voormalig Twente aanvoerder. 

Maud en Wout zijn Twente-iconen. Maud droeg zestien jaar het

rode shirt, veroverde zes landstitels, en, zegt ze plagerig, dat zijn

er vijf meer dan Wout won met de club waarvoor hij sinds 1999

twintig seizoenen speelde. Beiden zetten afgelopen zomer een

punt achter hun spelersloopbaan. Maud is technisch directeur bij

de vrouwen van PSV. Wout is druk met project Wout en Maud.  

De ex-international had dus het idee om een kinderboek te maken

en Maud bleek geïnteresseerd. Maud: “Ik vind het leuk om te

brainstormen over nieuwe dingen. Na een paar uur praten, beslo-

ten we dat het écht een goed idee was.” 

Enthousiast vertellen ze dat het méér dan een voetbalboek over de

12-jarige Wout en Maud moest zijn. “Als we onze naam eraan ver-

binden, dan moeten we ook een boodschap hebben,” aldus Wout.

Maud: “We staan allebei middenin de maatschappij en willen iets

terugdoen.”

Wout: “Mauds weg naar de top was heel anders dan de mijne. Ze

was de enige speelster in een jongensteam. Tot haar zestiende zat

ze niet met haar team in een kleedkamer, maar alleen in een

scheidsrechtershokje of bezemkast. Maud miste het sociale

groepsproces dat ik wel altijd meemaakte. Daarover wilden we

het hebben.” 

Maud: “Ik vond het destijds normaal, maar als ik er nu over

nadenk, dan is het natuurlijk belachelijk!”

Wout: “Het boek moest ook gaan over homo-acceptatie, omdat

het in het mannenvoetbal mega-verschillend is in vergelijking

met het vrouwenvoetbal. Bij vrouwen is homoseksualiteit geen

thema. Bij mannen is het ook geen thema, men zegt dat ze er

niet zijn. Maar ze zijn er wel, alleen komen ze niet uit de kast.

Dat is zó zonde. Laten we proberen die drempel te verlagen.” 

Omdat ze zelf geen schrijver zijn, strikten ze Annemarie van

der Eem als schrijfster. Wout: “Ze heeft uitgebreid met ons

gesproken over onze ideeën, onze karakters, en hoe wij ons als

12-jarigen zouden gedragen met onze teamgenoten.” 

Maud: “We hebben veel dingen gebruikt die we zelf hebben

beleefd, en dat maakte het makkelijker de thema's in het boek

te verwerken. Ik had veel te maken met een gebrek aan inclusie

en diversiteit. Ik was heel verlegen en moest mijn plek vinden

in een jongensteam. Wout was heel vrij en blij, en zei soms din-

gen waarvan hij achteraf dacht 'oh shit', zoals bijvoorbeeld met

die scène in het boek waarin hij liedjes over homo's meezingt.” 

Wout:“Dat heb ik echt gedaan. Destijds realiseerde ik me niet

dat ik anti-homoliederen zong. Ik deed mee met de grote man-

nen om die andere club te pesten.”

Maud was juist bezig met het gevecht voor meer gelijke kansen

voor vrouwen in het voetbal. “En ik val op vrouwen, dus ik heb

al mijn hele leven te maken met homoacceptatie. Dat was niet

WOUT EN MAUD
WILLEN MET HUN
BOEK DE WERELD
EEN BEETJE 
VERANDEREN
Wout Brama en Maud Roetgering kunnen het zelf nog amper bevatten. Twee jaar geleden

kreeg Wout een ingeving toen hij thuis de trap afliep: “Wout en Maud” klinkt als de titel van

een kinderboek. Nu reizen de oud-spelers van FC Twente stad en land af om hun boek te

promoten, is de eerste druk uitverkocht en ontvingen ze de FIFPRO Merit Award voor spelers

die een bijzondere bijdrage leveren aan de maatschappij. 

Door RAYMOND BEAARD
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altijd even makkelijk, dus het was fijn om daarover te

schrijven.”

Wout:“Voor jou zijn de onderwerpen persoonlijker dan

voor mij. Ik heb ontzettend genoten van het voetbal,

van de sfeer in de kleedkamer, van alle verschillende

culturen en mensen. Maar, één type mens heb ik er

nooit gezien: een homo. En dat vind ik heel raar.” 

Maud: “Het slaat nergens op. Als je op de tribunes kijkt,

zie je zo'n gemêleerd gezelschap. Arm en rijk, wit en

zwart, slim, dom, gehandicapt, homo, lesbienne: ieder-

een zit naast elkaar. En toch is er in de grootste sport

van Nederland geen actieve homo ...”

“En zijn er maar drie in de hele wereld”, verwijst Wout

naar de enige bekende homoseksuele spelers: Josh

Cavallo, Jake Daniels en Jakob Jankto. 

Denk nu niet dat Wout en Maud een heel belerend boek

hebben geschreven om kinderen eens duidelijk de les te

lezen. “Nee,” zegt Maud. “Het moest wel een kinder-

avonturenboek zijn, waarin we het heel subtiel over

deze onderwerpen hebben. We hebben er bewust voor

gekozen om niet te veel thema's in één boek te stoppen,

omdat het anders te veel kanten zou opgaan.” Dus komt

er een deel 2 over racisme en discriminatie. Maud: “Ook

dat is een hot topic.” Uiteindelijk willen ze drie boeken

uitbrengen. 

Sinds Maud en Wout in juni hun boek Wout & Maud-

Het geheim van de trainer presenteerden, reizen ze stad

en land af. “Eigenlijk ben ik wel geschrokken van wat

ons boek heeft teweeggebracht,” zegt Maud. “Dat twee

nuchtere voetballers uit Twente een boek schrijven en

dan ineens bij Op1 zitten, en de primeur hebben in kin-

derboekenland met een voetbalboek over dit soort the-

matiek, dat is toch bizar anno 2023?” 

“We hebben een mooi bereik”, vult Wout aan. “We

waren laatst in een theater met 300 ouders en kinde-

ren. Ik las een stuk voor over spreekkoren, en daarna hebben we er met de

kinderen over gesproken. En die kinderen praten dan thuis weer met hun

ouders.” 

Maud: “We hadden we een ontmoeting met 200 leraren uit het speciaal

onderwijs. Zij hebben dagelijks te maken met inclusie, want hun leerlingen

hebben moeite om erbij te horen in de maatschappij. Ook dat waren inte-

ressante gesprekken.”

Wout:“Gemeenten kopen boeken in om die tijdens een bijeenkomst gratis

uit te delen aan nieuwe leden van de bibliotheek. Wij komen dan signeren,

voorlezen en een praatje maken met kinderen.” 

Maud: “Onlangs waren we te gast bij de KNVB, die met de overheid een cam-

pagne lanceerde om racisme en discriminatie in het voetbal te bestrijden.

Zit ik daar in een panel met de Minister voor Sport, Conny Helder.” 

“De KNVB heeft ons boek opgenomen in hun tool kit, dus als clubs proble-

men hebben met deze thema's, dan kunnen ze ons uitnodigen om hun

leden een workshop te geven.” 

Wout:“Zelf hebben we hebben veel steun gehad van de John Blankenstein

Foundation, een organisatie die opkomt voor de belangen van de LHBTIQ+

gemeenschap in sport. Zij zijn partner geworden en hebben ons bijvoor-

beeld geholpen met de marketing.” Maud: “En we zijn intussen ook al bena-

derd door partijen die aan deel 2 willen deelnemen.” 

Met de verkoop gaat het boven verwachting goed, de eerste druk van 5.000

exemplaren is uitverkocht. Maud en Wout hebben onlangs een tweede druk

besteld.  

Maud: “Voor mij is het een droom die is uitgekomen, want ik ben een lezer.

Als ik ons boek had gelezen als 12-jarige, dan denk ik dat het voor mij mak-

kelijker was geweest om het gesprek aan te gaan over een aantal onderwer-

pen.” 

Ze hopen dat ouders of kinderen dankzij het boek makkelijker over de

onderwerpen gaan praten. Maud: “Misschien helpt het ouders die vermoe-

den dat hun zoon op mannen valt. Geef een kind dit boek in handen en je

hebt misschien een opening tot een gesprek.” 

Wout:“We hebben geleerd dat je het gesprek moet aangaan, want dan creëer

je bewustzijn. We hebben niet de illusie dat we met dit boek alle problemen

oplossen, maar we hopen dat we met zijn allen de wereld een beetje kun-

nen veranderen.”  
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De VVCS mag elk jaar
spelers voordragen voor
de FIFPRO Merit Award,
als ze in onze ogen een
mooie bijdrage leveren
aan de samenleving. 
Dit jaar werden oud 
FC Twente spelers Wout
Brama en Maud
Roetgering namens
Nederland voorgedragen
met hun kinderboek
Wout & Maud. Een leuk
en spannend kinderboek
vol avonturen, dat ook
nog eens homoseksuali-
teit bespreekbaar maakt.
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N
ick Venema benut de winterstop in

Frankrijk voor een trip naar Nederland. 'Op

Kerstavond ga ik uit eten met mijn vrien-

den. En met Kerst bezoek ik mijn ouders en

mijn opa en oma. Ze wonen allemaal in Austerlitz. Dat

zijn de plannen voor de feestdagen.

De vakantie bij de club loopt van 19 december tot13

januari.' 

De 24-jarige Utrechter, op 9 april 1999 geboren in dat-

zelfde Austerlitz, tekende half augustus een driejarig

contract bij het Franse Valenciennes FC, in Ligue 2. 

De overgang naar Valenciennes bevalt de spits inmid-

dels goed. 'De eerste weken was het wel een beetje wen-

nen. Het Frans maakte het in het begin lastig, maar na

een paar maanden begrijp ik de taal iets beter en heb ik

ook Franse les.'

Trainer Maciel prefereerde aanvankelijk een defensieve

tactiek. 'Een 5-4-1 systeem. Heel verdedigend. De eerste

wedstrijd speelde ik in de basis. Daarna meer als inval-

ler, waardoor ik wel in alle wedstrijden minuten heb

gemaakt. Als spits en soms als buitenste middenvelder.

Tot de coach overschakelde op het meer offensieve 4-3-3.

waardoor ik regelmatig in de basis stond.'

'Het voetbal valt niet te vergelijken met dat in

Nederland. Het niveau is heel anders. Het is hier heel

fysiek. Veel meters maken. Veel duels uitvechten. In dat

opzicht is het een hoger niveau. De club valt totaal niet

te vergelijken met een club in Nederland. 

De Franse cultuur is heel anders dan in Nederland. Het

is allemaal veel relaxter. Het wordt hier veel meer losge-

laten'.

Voor Venema naar het buitenland vertrok, had hij al

kennisgemaakt met een paar clubs in Nederland. 'Ik ben

op mijn vijftiende bij FC Utrecht gekomen. Vanaf mijn

zeventiende zat ik bij Jong FC Utrecht. Na een paar wedstrij-

den, ging ik naar het eerste van FC Utrecht.' 

Bij Jong Utrecht debuteerde hij op 5 augustus 2016 als

invaller tegen NAC; zijn entree bij het eerste van FC Utrecht

volgde een half jaar later, op 12 februari  2017 uit bij PSV.

Na twee seizoenen brak het pendelen aan voor Venema.

Eerst naar Almere City, dat de aanvaller huurde, seizoen

2019-2020 in de Eerste Divisie. Vervolgens naar NAC. 

'Na een heel jaar in Breda, voor een half jaar in het nieuwe

seizoen weer terug naar Jong Utrecht. Daarna VVV en daar

ben ik gebleven. Ik werd eerst weer verhuurd en daarna

hebben zij mij overgenomen. In Venlo tekende ik toen een

contract voor drie jaar.' 

Maar zomer 2023 klopte Valenciennes aan bij de topschut-

ter van de Koel. 'Ik vond het een fantastische uitdaging om

naar het buitenland te gaan.  Ik was helemaal blij dat ik

deze transfer kon maken. Naar een grote competitie in een

groot voetballand! En Valenciennes is bezig met een groot

project en dat spreekt me erg aan.' 

Zo aan het eind van het jaar, terugkijkend op zijn carrière

met een inspirerende toer langs vijf verschillende teams in

eigen land, blijkt zijn periode van anderhalf jaar bij VVV

het meest te zijn bevallen. 'In principe heb ik het overal

naar mijn zin gehad. 

Het leukst vond ik het in het eerste van FC Utrecht. Daar

speelde ik Eredivisie en dat is uiteindelijk het niveau waar-

op ik wil spelen. Qua clubs aan wie ik verhuurd ben vond

ik VVV het leukst.' Gedurende de anderhalf jaar in Venlo

speelde Nick Venema 52 duels en maakte hij 21 goals, waar-

van 2 in de play offs waarin het de promotie naar de

Eredivisie echter niet wist af te dwingen.  

Door LEX MULLER

NICK VENEMA: EVEN LOS VAN FRANS VOETBAL EN VALENCIENNES

‘Kerst vier ik in Austerlitz’

FOTO: SOCCRATES IMAGES
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M
'Met Kerst ga ik lekker naar huis naar

mijn familie. Ik heb niet zo veel dagen vrij in

een seizoen', zo verheugt Jill Roord (26) zich

op de feestdagen. Haar club Manchester City

sluit de eerste helft van de competitie af op 17 december

met een duel bij Everton. 'Daarna ga ik meteen naar huis.

Mijn ouders vinden het belangrijk dat we met Kerst samen

zijn. Ik heb twee broertjes. Op Kerstavond geven we elkaar

cadeautjes. Iedereen heeft wat voor elkaar gekocht.'

Op Eerste Kerstdag verzamelt de familie van moeders'

kant zich in huize Roord. 

'Mijn moeder kan heel goed koken. Dan gaan we lekker

eten en drinken. En dan gaat de muziek aan en is het altijd

heel gezellig. Op Tweede Kerstdag bezoeken wij de familie

van mijn vader. Dan zijn we bij zijn broers.' 

Haar vakantie duurt zo'n twee weken. 'Op 2 januari ver-

trekken wij naar een trainingskamp in Abu Dhabi.'

Manchester City hervat de competitie op 21 januari, thuis

tegen Liverpool. 

Begonnen als vijfjarige bij Quick'20 in haar geboortestad

Oldenzaal belandde Jill Roord in 2012 bij het naburige FC

Twente. 'Eerst anderhalf jaar bij de jongens, trainde ik al

sinds mijn vijftiende mee bij de vrouwen van Twente. Maar

je moest zestien zijn om in de competitie te mogen spelen.

Een paar dagen na mijn zestiende verjaardag debuteerde

ik, uit tegen ADO. Starten in de basis, maakte ik meteen

een doelpunt!'

Gedurende vijf seizoenen vergaarde ze met FC Twente de

nodige titels en onderscheidde ze zich zelfs als topscorer

met 20 doelpunten in 24 duels in seizoen 2015-2016. Ze

noteerde een totaal van 106 wedstrijden en liefst 57

treffers. 'Als ik terugkijk heb ik het toen misschien wel het

meeste plezier gehad. Mijn teamgenoten kwamen allemaal uit

de buurt en we kenden elkaar goed. De druk was nog niet zo

groot als nu. Dat was een hele fijne periode.'

April 2017 maakte zij zich los uit haar vertrouwde omgeving

en tekende een tweejarig contract bij Bayern München. 'Bayern

was wel even wennen. Het was heel streng, er werd weinig gela-

chen. En ik ben iemand die wel plezier moet hebben.

Uiteindelijk is het wel goed voor mijn ontwikkeling geweest. In

die twee jaar heb ik niet alles maar wel regelmatig gespeeld, in

dat topteam als jonkie.'

In de winter van 2019 klopte Arsenal aan. 'Daar had ik meteen

een goed gevoel bij. Miedema, van de Donk, van Veenendaal en

Janssen speelden er en ik hoorde van hen positieve verhalen. De

Engelse competitie was toen echt in opkomst. Ik dacht dat het

een mooie stap voor mij zou zijn.' Het eerste half jaar ging ook

goed. Toen kwam corona en werd de competitie van maart tot

eind juni stilgelegd. Dat was allemaal heel moeizaam. 

Voorjaar 2021 verloste VfL Wolfsburg haar met een terugkeer

naar de Bundesliga-Frauen. 'Het is een topclub, die altijd

Champions League speelt. Ik heb bijna alles gespeeld bij

Wolfsburg.'

Met nog een jaar te gaan in Duitsland verkoos de 96-voudig

Oranje-international op 6 juli 2023 een driejarig contract bij

Manchester City en een rentree in de Women's Super League. 

Terugkijkend onder de kerstboom pakte het weerzien met

Engeland bijzonder goed uit voor Roord. 'Ik speel nu in de beste

competitie en ik denk dat er weinig clubs zijn, die beter bij mij

passen dan City. Alles is gebaseerd op voetbal. 

Net als bij de mannen gaat het om de bal houden en dat is wat

ik wil en kan.'  

JILL ROORD (MANCHESTER CITY) EVEN TERUG NAAR OLDENZAAL

‘Kerst vier ik thuis met mijn ouders’

Door LEX MULLER
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Z
odra Alfons Sampsted met FC Twente de laatste

competitiewedstrijd van het kalenderjaar heeft

gespeeld, stapt hij in het vliegtuig naar IJsland.

De verdediger vindt het heerlijk om met de

feestdagen bij zijn naasten te zijn. Even geen ploeggeno-

ten, maar familie en vrienden om zich heen. 

Al kan hij ook rond de feestdagen het voetbal niet hele-

maal loslaten. Met zijn vrienden van vroeger heeft hij de

traditie om op 24 december en op oudjaarsdag 's ochtends

te gaan voetballen. Op een besneeuwd veld spelen ze vier-

tegen-vier. Eén van zijn beste vrienden die altijd meedoet

is Go Ahead Eagles-speler Willum Willumsson. 

'We zijn er ooit mee begonnen toen we klein waren', zegt

Sampsted. Ook een dik pak sneeuw heeft ze er nooit van

weerhouden. 'In de sneeuw kun je makkelijker

tackelen',grapt hij. En op serieuzere toon: 'Nee, het gaat

niet om de kwaliteit, maar vooral om het plezier dat we

met elkaar hebben.'

De 25-jarige Sampsted verliet het ouderlijk huis al op zes-

tienjarige leeftijd vanwege zijn voetbalcarrière. Hij speelde

twee jaar in de IJslandse semi-professionele competitie,

voordat hij via Zweden en Noorwegen een jaar geleden

een meerjarig contract bij Twente tekende. Des te fijner

vindt hij het om rondom de feestdagen bij zijn familie te

zijn. 

'De kerstdagen zijn voor de familie', zegt Sampsted. Het

begint al een dag voor kerst, op 24 december, nadat hij

met zijn vrienden gevoetbald heeft. Eerst is er een grote

lunch en gezamenlijke activiteit met de familie, waarna

kaarsen worden aangestoken en bloemen worden gelegd

voor de dierbaren die er niet meer zijn. De familie

Sampsted sluit de dag af met een uitgebreid diner. 

En op eerste en tweede kerstdag is het niet veel anders. 'Ik ben een

echte familieman en vindt het fijn om deze dagen te gebruiken om

met de hele familie bij elkaar te zijn', zegt Sampsted. 'Dus ook met

ooms en tantes, neefjes en nichtjes. Nu ik al een aantal jaar in het

buitenland woon, zijn er maar weinig momenten dat ik iedereen

kan zien.' 

Op nieuwjaarsdag vliegt Sampsted weer terug naar Nederland, waar

de verdediger met Twente goed wil beginnen aan de tweede helft

van het seizoen. Ook daarom is een week bij zijn familie in IJsland

goed, meent hij. 'Het is fijn om even in een andere omgeving te zijn,

zodat je je mentaal kunt opladen. Ik merk dat ik altijd met meer

energie terugkeer.'

Die energie kan Sampsted goed gebruiken. Met zijn rushes langs de

zijlijn ontpopt de rechtsback zich dit seizoen ook in aanvallend

opzicht tot een meerwaarde voor Twente. Hij grapt: 'Brenet en Smal

hebben mij vorig seizoen een goed voorbeeld gegeven.' De backs van

Twente waren vaak betrokken bij een doelpunt.

Het valt Sampsted sowieso op: in de Eredivisie wordt veel meer aan-

gevallen dan in de Noorse of Zweedse competitie, waar hij voorheen

dus actief was. Ook is de individuele kwaliteit van spelers hoger,

gaat het spel sneller en zijn de spelers technisch beter onderlegd. 'Ik

heb tot nu toe elke keer een stap omhoog gezet in mijn carrière.'   

Sampsted is op zijn plek bij Twente en voelt zich thuis in Nederland.

Vanaf de eerste dag is hij naar eigen zeggen goed opgevangen bij de

club en vond al snel aansluiting bij zijn ploeggenoten. 'Iedereen is

heel vriendelijk en staat klaar om me te helpen. Dat voelt heel pret-

tig.'

En ook buiten het voetbal verveelt hij zich niet. Hij is druk bezig de

Nederlandse taal onder de knie te krijgen en volgt een golfcursus. 'Ik

heb het heel goed naar mijn zin in Nederland, maar het belangrijk-

ste is dat we met Twente goed presteren. We willen graag Europees

voetbal terug naar Enschede brengen.'  

Kerst met… Alfons Sampsted 

Door GUUS PETERS
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N
u Hildur Antonsdóttir sinds anderhalf jaar in

Nederland voetbalt, vindt ze het nog leuker

dan voorheen om met kerst naar haar familie

in IJsland te gaan. 'Doordat ik in Nederland

woon, zie ik mijn familie niet veel. De feestdagen zijn voor

mij daarom het ideale moment om iedereen weer even te

zien. Ik kan daar enorm van genieten.'

De kerstdagen bestaan voor Antonsdóttir dan ook voorna-

melijk uit veel aan tafel zitten en bijpraten. Van een diner

met haar ouders en zus op kerstavond tot een lunch met

de familie van haar moeder op eerste kerstdag. En van een

diner met de familie van haar vader tot een bezoek aan

haar schoonfamilie. En ja, er wordt ook traditioneel kal-

koen gegeten.    

Maar wie denkt dat Antonsdóttir bij haar familie voor even

kan ontsnappen aan voetbal, die heeft het mis. De 28-jari-

ge middenvelder van Fortuna Sittard komt uit een gezin

waar voetbal altijd centraal heeft gestaan. Zowel haar

vader als moeder voetbalde op hoog niveau, haar moeder

haalde zelfs het nationale team. En ook haar oudere en

jongere zus voetbalden van jongs af aan. 

'Als ik thuis ben, gaat het vaak over voetbal', zegt ze. 'Dat

was vroeger al zo en dat is nu nog steeds het geval. Soms

vind ik dat leuk, maar soms vind ik het ook weleens fijn

om over iets anders te praten.' Al vindt Antonsdóttir het

leuk om haar avonturen in Nederland met haar familie te

delen. 

Die avonturen begonnen anderhalf jaar geleden toen de

international van IJsland de overstap maakte van het

IJslandse Breidablik naar Fortuna Sittard, dat destijds net

een vrouwenploeg had opgericht en voor het eerst deel-

nam aan de Eredivisie. In IJsland zat ze voor haar gevoel

aan haar plafond. Ze had alles gewonnen wat ze kon winnen

en wilde naar het buitenland om zich verder te ontwikkelen. 

'Het niveau in Nederland is hoger dan in IJsland', zegt

Antonsdóttir. 'Spelers zijn technisch beter onderlegd, hebben

een betere trap, het tempo ligt hoger en er wordt meer op tac-

tiek gelet. In IJsland is vooral het fysieke gedeelte belangrijk.

Daar draait het voornamelijk om rennen en duelleren.'  

Ook buiten het veld heeft Antonsdóttir het goed naar haar zin

in Nederland. Het eerste jaar woonde ze in Sittard, maar sinds

kort is ze samen met haar vriend uit IJsland naar Maastricht

verhuisd. 'Een heel mooie stad', zegt ze. 'En ik vind het leuk

dat je hier overal kunt fietsen en dat je de trein kan pakken. In

IJsland hebben we geen treinen.'

Wat ze in IJsland wel veel hebben is sneeuw. En dat is iets wat

Antonsdóttir niet mist in Nederland. 'Ik vind het leuk dat er

sneeuw ligt als ik rond de feestdagen twee weken in IJsland

ben. Maar als je er woont, heb je maandenlang met een dikke

pak sneeuw te maken. Dat kan soms vermoeiend zijn. Dus doe

mij dan maar het Nederlandse klimaat.'

Hoewel IJsland in de wintermaanden bedekt ligt onder een

deken van sneeuw, doet Antonsdóttir in de twee weken dat ze

er is, toch alles aan om in beweging te blijven. Ze bezoekt de

sportschool, gaat hardlopen en zwemmen. Ze wil fit terugke-

ren en met Fortuna Sittard goed aan de tweede seizoenshelft

beginnen. 

Al is er in IJsland tussen het sporten door natuurlijk ook tijd

voor ontspanning. 'Na het zwemmen ga ik buiten in een hot-

tub zitten. Dat vind ik heerlijk als het koud is en het vriest of

sneeuwt.'   

Door GUUS PETERS

Kerst met… Hildur Antonsdóttir 
FOTO: SOCCRATES IMAGES
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OPNIEUW EEN GESLAAGDE HBO DIPLOMA- 
UITREIKING BIJ DE VVCS ACADEMY
Dinsdag 10 oktober was er weer een HBO diploma-uitreiking op het VVCS kantoor. 

De groep met spelers bestond uit 11 geslaagden, voornamelijk 2- en 4-jarige HBO studenten 

en enkelen ontvingen hun propedeuse.

S
ommige afstudeer-

ontwerpen waren

voetbalgerelateerd.

Zo werd er onder-

zoek gedaan naar het inzet-

ten van profvoetballers ter

vergroting van het sponsor-

engagement bij BVO's en

naar het mobiliteitsvraag-

stuk rondom stadions. Maar

er werd ook geschreven over

het toepassen van beveili-

gingscamera's in de binnen-

stad, de duurzame sport-

school, het pedagogen col-

lectief en over een geheel

nieuw concept voor 2

sauzen in 1 knijpfles.

Arjan Ebbinge: ”De studen-

ten mogen echt supertrots

zijn! Een HBO diploma

halen naast het voetbal of

werk vergt toewijding en

discipline. Daarom wilden

we samen met HBO

Academy ook voor deze

groep weer een feestelijke

avond organiseren om het

officiële document uit te rei-

ken en aansluitend met

familie en vrienden te toos-

ten op dit mooie resultaat.

Nogmaals van harte gefelici-

teerd met deze formidabele

prestatie, Joost van Aken,

Feyo Glim, Mees Kaandorp,

Jesse Schuurman, Julian

Lelieveld, Daan Maas, Robin

Schouten, Rick Dekker,

Gerben Euwijk, Lester

Strijker en Max Maas!”

Bo van Essen, Ferhat

Gorgulu, Niek van der

Velden, Teun Bijleveld, Jordy

Bruijn behaalden al wel een

diploma, maar hebben nog

geen moment gehad om het

officieel in ontvangst te

nemen. Ook aan hen alle

felicitaties en tot een volgen-

de gelegenheid. 

VVCS ACADEMYVVCS ACADEMY
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A
l meer dan tien

jaar biedt de VVCS

in samenwerking

met de Topsportcompany

diensten op het gebied van

mentale begeleiding aan,

maar wij merken de laatste

tijd dat de behoefte aan

ondersteuning is toegeno-

men. 

WAAROM HET MENTALE
PORTAAL?
PRIORITEIT WELZIJN: 
Mentale gezondheid is net

zo belangrijk als fysieke

gezondheid. Het voetbalsei-

zoen kan erg veeleisend

zijn, met constante druk,

verwachtingen en concur-

rentie. Mentale begeleiding

kan spelers helpen omgaan

met deze uitdagingen en

psychische problemen voor-

komen of behandelen. Het

welzijn van de spelers is

prioriteit voor de VVCS en

mentale begeleiding kan

hieraan bijdragen.

VERHOOGDE PRESTATIES: 
Mentale begeleiding kan de

prestaties van profvoetbal-

lers aanzienlijk verbeteren.

Voetbal is niet alleen fysiek

veeleisend, maar ook men-

taal uitdagend. Door spe-

lers te voorzien van de juis-

te tools en technieken om

met stress, druk en zelfver-

trouwen om te gaan, kun-

nen ze beter presteren op

het veld. 

LANGDURIGE CARRIÈRES: 
Voetbalcarrières zijn kort

van duur, blessures en

mentale stress kunnen een

carrière aanzienlijk verkor-

ten. Door spelers te leren

omgaan met druk, kunnen

ze langer op hoog niveau

blijven spelen. Dit is niet

alleen gunstig voor de spe-

lers zelf, maar ook voor de

sport in Nederland, omdat

het helpt om ervaren en

getalenteerde spelers lan-

ger op het veld te houden.

POSITIEF VOORBEELD VOOR 
DE JEUGD: 
Profvoetballers zijn rolmo-

dellen voor de jeugd. Als zij

openlijk praten over het

belang van mentale

gezondheid, kunnen ze

jonge spelers aanmoedigen

om ook hulp te zoeken

wanneer dat nodig is. Dit

heeft een positieve invloed

op het welzijn van toekom-

stige generaties voetballers.

CONCURRENTIEVOORDEEL: 
In de moderne voetbalwe-

reld is de concurrentie

enorm. Door te zorgen voor

goede mentale begeleiding

voor de profvoetballers in

Nederland, kunnen zij zich

onderscheiden ten opzichte

van spelers uit andere lan-

den.

Paul van Zwam

HOE WERKT HET MENTALE
PORTAAL?
Als lid van de VVCS kun je

jezelf via www.profsup

portcompany.nl/vvcs aan-

melden voor een gratis

intakegesprek. Tijdens dit

gesprek ga je samen met

een ervaren sportpsycho-

loog aan de slag met jouw

hulpvraag. 

HET MENTALE PORTAAL

NIEUWE DIENSTVERLENING VOOR 
DE ACTIEVE LEDEN VAN DE VVCS
De VVCS levert, mede door de ondersteuning van profvoetbal-

lers op verschillende gebieden, altijd al een belangrijke bijdra-

ge aan het Nederlandse profvoetbal. Maar met het oprichten

van het Mentale Portaal breiden wij deze bijdrage aan het

Nederlandse voetbal wederom uit. 
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Dit is bedoeld om jou te

helpen bij het begrijpen en

verkennen van eventuele

vragen of problemen. 

Tijdens een intakegesprek

zal de psycholoog de

behoeften van jou, als prof-

voetballer evalueren en

indien nodig wordt er een

perfecte match gemaakt

met een specialist die past

bij jouw specifieke situatie.

Het doel is om een geperso-

naliseerde aanpak te bie-

den die aansluit bij de

mentale behoeften van de

profvoetballer. Immers, alle

hulpverleners van het

Mentale Portaal zijn specia-

listen, maar er zal altijd

gekeken worden bij wie het

beste resultaat behaald kan

worden. 

Het team van specialisten

van het Mentale Portaal

bestaat uit sportpsycholo-

gen (o.a. Paul van Zwam,

Ivo Spanjersberg, Joep

Teeken), GZ-psychologen

(o.a. Marie-Janne van Toorn)

en ervaringsdeskundigen

(o.a. Yuri Cornelisse en

Darren Rosheuvel). Indien

je als speler gebruik wenst

te maken van de diensten

van één van deze specialis-

ten, dan kan dit tegen een

vooraf afgesproken tarief. 

Mocht na het gratis intake-

gesprek blijken dat verdere

specialistische hulp niet

direct noodzakelijk is, dan

kun je sowieso gebruik

maken van de online leer-

omgeving. Hier word je

voorzien van de juiste tools 

en technieken om met

stress, druk en zelfvertrou-

wen om te gaan. 

Vanzelfsprekend zal dit ook

worden toegelicht tijdens

het intakegesprek. 

VVCS-voorzitter Evgeniy Levchenko is verheugd met deze nieu-

we dienstverlening: “Ik heb natuurlijk veel contact met de spe-

lers. En daarin kwam steeds vaker ter sprake dat zij behoefte

hebben aan mentale begeleiding. Ook spelers als Vangelis

Pavlidis, Noa Lang en Denzel Dumfries geven in de media aan

al jaren samen te werken met een sportpsycholoog. De bood-

schap die zij geven is dat het prettig is om lastige zaken te

bespreken met iemand die verstand van zaken heeft en jouw

belang als speler voor ogen heeft. Als voetballer lig je onder een

vergrootglas, krijg je kritiek en heb je te maken met hoge ver-

wachtingen. En dat is nog niet zo makkelijk. Je blijft immers in

de eerste plaats mens en pas daarna voetballer. Spelers zien dit

ook als een meerwaarde voor hun carrière. Bij sommige clubs is

hier aandacht voor, maar bij de meeste niet. En hoewel er

steeds positiever tegen mentale begeleiding wordt aangekeken,

gaven spelers aan dat zij hiervoor het liefste een onafhankelijke

specialist inschakelen. Door het oprichten van het Mentale

Portaal kunnen wij de spelers hier nu mee helpen. Zij kunnen

op een simpele manier een gratis eerste afspraak inplannen om

zodoende met een specialist de eerste stap te zetten.” 
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J
e hebt de indruk dat de nieuwe

partner nogal heeft gepusht om te

gaan samenwonen, en op de voor-

deur prijkt een nieuw naambordje

met een nieuwe naam erbij. Testamentair is

alles goed geregeld zo wordt jullie verteld;

de nieuwe partner krijgt een volledige

langstlevende bescherming. Jullie positie als

kinderen, hangt om te beginnen af van een

eventueel testament van je overleden ouder. 

EEN TESTAMENT IS EEN HOOGSTPERSOONLIJKE 
AANGELEGENHEID RONDOM HET NALATEN VAN HET
VERMOGEN. 

Als je overleden ouder een testament heeft

gemaakt waarin alle bezittingen en schul-

den worden nagelaten aan de langstlevende

partner, dan hebben kinderen een uitgesteld

opeisbare erfenis gekregen.  

Misschien staat er in het testament van je

overleden ouder, dat de erfenis naar jou of

jullie gaat (opeisbaar wordt) als de langstle-

vende partner gaat samenwonen met

iemand of gaat hertrouwen. Dat betekent,

dat jullie de erfenis die je van je overleden

ouder tegoed hebt kunnen opeisen. Dat is

natuurlijk wel een hele stap om te zetten,

niet gemakkelijk. 

Vaak staat er trouwens ook in zo'n testa-

ment, dat jullie langstlevende ouder niet

direct hoeft uit te keren en als alternatief

een 'garantie' moet geven dat jullie erfenis

niet wordt opmaakt. Soms zit al het vermo-

gen in een huis en kan er niet zomaar wor-

den uitgekeerd, vandaar deze garantieplicht. 

‘WAT KAN IK DOEN?’, WORDT MIJ VAAK GEVRAAGD.

Het is zaak om met elkaar, bij de notaris, te bespreken

op welke manier jullie rechten worden ingevuld. Is het

bijvoorbeeld mogelijk om de erfenis direct uit te keren of

niet? Zo niet, dan moet de langstlevende ouder zeker-

heid geven voor de uitbetaling op termijn, bijvoorbeeld

door een hypotheek op het huis aan jullie te geven.

Een aandachtspunt hierbij is of jullie een rentevergoe-

ding krijgen bijgeschreven over je erfenis. Jullie overle-

den ouder kan in het testament hebben bepaald dat de

overblijvende partner jaarlijks een rente moet bijschrij-

ven over de erfenis. Deze rente is maximaal 6% samenge-

steld. 

Als de erfenis wordt uitgekeerd stopt deze rente aan-

groei. Dit moet worden meegewogen als je besluit om op

te eisen. Je hebt dan namelijk wel de erfenis in handen,

maar je mist de rente aangroei die voordelig kan zijn,

omdat daardoor het vermogen van jullie overblijvende

ouder wordt 'opgehapt'. En als jullie overblijvende ouder

het vermogen er niet doorheen jaagt met de nieuwe

partner, is dat 'ophappen' voordelig voor jullie als kinde-

ren.

Maar wat als er géén testament is en je langstlevende

ouder besluit om in de ouderwetse algehele gemeen-

schap van goederen te trouwen met deze nieuwe (en

nogal jonge) partner? Daarover de volgende keer meer. 

Erna Kortlang
notaris en partner verbonden aan TK in Leiden
kortlang@tk.nl

JE LANGSTLEVENDE OUDER HEEFT 
EEN NIEUWE, SERIEUZE RELATIE. 
HOE ZIT HET MET JOUW ERFENIS? 

ERNA KORTLANG 

DE CONTRACTSPELER        december 20234242

In mijn vorige column vertelde ik over de situatie dat een van je ouders is 

overleden en de impact die dit ook heeft op jou als kind. Wat gaat er veranderen

nu jouw overblijvende alleenstaande ouder een nieuwe relatie is aangegaan. 
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